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El mes passat 
informava de la 

decisió del Govern de Pa-
lau-solità i Plegamans de 
retirar la publicitat de l'Ajun-
tament de L'Informatiu. Més 
enllà de les lectures econòmiques i de les 
accions legals que aquesta decisió pugui 
provocar, em veig en l'obligació professio-
nal i ètica de denunciar públicament el que 
considero un atac a la llibertat d'expressió i 
a la llibertat de premsa.

La decisió de no publi-
car anuncis municipals en 
aquesta revista es va pren-
dre com a represàlia, des-
prés que jo, personalment 
i en diverses ocasions, em 
negués a censurar un con-

tingut publicitari que no agradava als res-
ponsables del Govern. I no ho dic jo, ho va 
admetre el mateix alcalde en el ple municipal 
de gener. S'ha fet ús del pressupost públic 
per castigar una actitud lícita però contrària 
als interessos del Govern.

En defensa de la llibertat d'expressió 
i la independència de la premsa
PEP PUIG
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PALAU-SOLITÀ I PLEGAMANS    
CAMÍ REIAL, 106 08184 93 864 55 51

696 22 92 80

En Caldes, 5 hb. 3 b. 800 m 
de jardín. Piscina. Barbacoa.  
350.000€ 

Palau semicentro. 250 m2 
i 700 m2 parcela. 5h. 3b. 
Bodega, jacuzzi  398.000€ 

En Can Cladellas. Esquinera a 
3 vientos. 180 m2. 4 hb. 2b. 
Piscina a estrenar. 349.000€ 

CASA CASA CASA

Palau centro. 4hb. 2b. Jardin 
delante y detrás.  Garaje con 
lavadero 365.000€ • Valoracions gratuïtes 

• Taxacions ofi cials 
• Certifi cats energètics 

• Cèdula d’habitabilitat 
• Herències 
• Assessoria immobiliària

En Caldes. 75 m2, 3 h. 1 b. 35 
m2 de terraza con barbacoa. 
Perfecto estado. 213.000€ 

En La Pineda. 5 h (2 dobles en 
planta baja). Pozo y barbacoa. 
Perfecto estado. 475.000€ 

CASA PISO CASA

Dos adosadas, se venden jun-
tas. 8 h. 5 b. en total. Piscina. 
Garage 4 coches  445.000€ 

Dos parcelas juntas en Can Fal-
guera casi 1.000 m2, soleada i 
con buenas vistas. 158.000€ 

En Can Maiol.  180 m2 4hb 
dobles, 1b.  amplio jardín. 
Barbacoa. Garage amplio 

CASA TERRENO CASA

Preciosa. Palau. 180 m2. 4 hb 
2b Jardín con barbacoa, Bode-
ga de 50m2.  375.000€ 

Can Falguera. Dos viviendas 
con entrada inde.  220 m2, 7 
hb, 2b. Piscina. 369.000€ 

A 2 minutos del centro 400 
m jardín. 160 m2 totalmente 
actualizada.  437.000€ 

CASA

Can Cortès. Ideal 2 familias. Dos 
plantas independ. 200 m2. Parcela de 
400 m2.  345.000€ 

En Can Falguera. 700 metros de 
jardín con pozo propio. 200 metros 
construccion. 325.000€

CASA CASA

CASA CASA

605 391 714

CONSTRUCCIONS I PROJECTES BAEMA SL 
DES DEL 2000

(IMMOBILIÀRIA ONLINE DES DEL 2018)

telèfon i whatsapp JUANA BAEZA, COMERCIAL

Av. Catalunya, 183 
Palau-solità i Plegamans

Acorama
botiga   taller

93 864 46 722v[Al costat parada Can Cortés]

Busca’ns i segueix-nos també:

@trac_dibuixpintura

Dibuix i Pintura
Nens i adults

A p r é n  a  d e s e n v o l u p a r  l a  t e v a  c r e a t i v i t a t  i  l a  t e v a  t è c n i c a . 
E s p a i  p e t i t ,  a m b i e n t  p r o p e r,  a t e n c i ó  m o l t  p e r s o n a l i t z a d a .

N o  r e q u e r e i x  e x p e r i è n c i a .  A p r e n s  m e n t r e  t ’ h o  p a s s a s  b é ! !
V i n e  a  u n a  c l a s s e  d e  p r o v a ,  t ’ a g r a d a r à ! !

 espai de Acorama
botiga   taller

més de 15 an
ys d’experiè

ncia

C/FOLCH I TORRES, 19 BOTIGUES ROSES 
933887862 / 630 339 029                         magicnailspalau

• Ungles
• Extensió de pestanyes
• Disseny de celles

4 L'ENTREVISTA: EDUARD GARCIA
Periodista, director de Ràdio Palau des de fa 14 
anys. Apasionat de la ràdio i del seu ofici, viu amb 
il·lusió el centenari de la ràdio a Catalunya. 

11 PER LA LLIBERTAT D'EXPRESSIÓ
Article de Pep Puig sobre el que impliquen les pres-
sions de l'Ajuntament de PsiP vers L'Informatiu per 
evitar la publicació de determinats continguts.

18 PARAULA DE JOVE : CORAL  SORO
Una de les fundadores de Tusikecirc explica els 
orígens d'aquesta companyia i defineix els objec-
tius que es van marcar al crear-la.

21 L'HPO DE CAN RIERA, ALS JUTJATS
L'AVV de Can Riera té en marxa dos contenciosos 
administratius contra el projecte d'HPO al barri. 
Antifrau deixa el cas en mans dels jutges.

36 SUBCAMPIONES DEL MÓN
El Generali HC Palau va tornar d'Argentina amb el 
títol de subcampiones de la Intercontinental, des-
prés de perdre als penals contra el Telecable.

38 EL CARNAVAL ESCAPA DE LA PLUJA
Crónica de la festa i àlbum fotogràfic de la rua de 
Carnestoltes.

El cas de les càmeres instal·lades en 
els vestidors del FC Palau (pàgina 22) 
és el típic exemple de carnassa per les 
xarxes socials. En el moment en què el 
club informa els Mossos i activa el pro-
tocol de delictes sexuals establert per 
a casos com aquest, el tema s'hauria 
d'encarrilar per aquesta via sense més 
intromissió. No hi hauria d'haver cap 
més versió que la dels investigadors de 
la policia, ni més interpretacions que la 
que fessin els que al final tindran totes 
les dades. Però no, estem en l'era de 
la lliure circulació de la informació, en 
l'era de la infointoxicació, i no es pot 
deixar passar una ocasió com aquesta 
per llançar-nos a les xarxes i fer anar la 
pilota d'una teulada a l'altra, segons els 
interessos.
   Tots els actors d'aquesta obra, el club, 
l'Ajuntament, els polítics, els amics dels 
polítics, els socis i els amics dels so-
cis, els aficionats i el públic en general, 
hauríem de tenir la prudència d'espe-
rar que els Mossos facin la seva feina i 
ens diguin què ha passat en realitat, qui 
ha estat el o els responsables, i quines 
responsabilitats se'ls ha de demanar. Al 
cap i a la fi, són els Mossos els qui aca-
baran tenint totes les dades.
    Des de la nostra posició d'observa-
dors, no hauríem sinó d'estar pendents 
de la investigació, demanar que sigui 
ràpida, esclaridora i pública un cop aca-
bada. Però l'humiltat és una virtut a la 
baixa, i reconèixer que no sabem ben 
bé el que ha passat és una opció mal 
vista.

KAROL G
PERRUQUERIA

Avda. Diagonal, 21 Local 4  Palau-solità i Plegamans
Tel. 937 203 701             @ perruqueriakarolg

Consulta els nostres descomptes per jubilatsPRÒXIMAMENT!!!!

• Cabina de bronzejat 
amb col·lagen i vitamina D 
• Millora la fi bromiàlgia, 
la psoriasi i l’acne

Preparat per l’estiu!!!!!
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Data de naixement: 
08/01/1971, Barcelona
Estudis: Llicenciat en 
periodisme (UAB)
Professió: Periodista. 
Aficions: La música i els 
viatges. 
Un llibre:  Qualsevol de 
contes de Pere Calders
Una pel·lícula: Cyrano 
de Bergerac, amb Gerard 
Depardieu
Una sèrie: Borgen
Música: Clàssica, jazz i 
funky.
Forma part d'alguna 
entitat o associació de 
PsiP: No

L'ENTR E V IS TA L'ENTR E V IS TA

--Aquest febrer 
s'han celebrat 100 
anys de ràdio a Ca-

talunya, i Ràdio Palau en com-
plexi 35 aquest any. Felicitats 
per la part que li toca.
--Moltes gràcies
--Què tal està de salut Ràdio 
Palau?
--Està bé de salut, però hi ha 
unes mancances, unes millo-
res que des d'un punt de vista 
tècnic no acaben d'arribar. Des 
d'un punt de vista polític pot-
ser es considera que aquest és 
el model vàlid i ja els està bé. 
Falta un reforç de personal in-
formatiu i uns estudis en millors 
condicions, un espai en millors 
condicions. L'equipament bà-
sic el tenim, és l'espai que no 
acompanya.
--Quant fa que hi es vostè?
--Fa 14 anys justos. Vaig entrar 
el febrer del 2010.
--Sempre com a director?
--Sí. Van convocar una plaça 
i m'hi vaig presentar. Jo ja feia 
16 anys que treballava a Ràdio 

Castellar del Vallès, 10 d'ells 
com a director, i vaig decidir 
que tocava un canvi d'aires. 
Vaig començar a buscar i em 
vaig presentar a la convoca-
tòria d'aquí i vaig quedar pri-
mer destacat.
--Faci una mica de currículum. 
Com arriba un noi del barri del 
Clot de Barcelona fins a Ràdio 
Palau?
--De fet, vaig començar a Rà-
dio Clot, amb 14 anys, fent 
un programa de música com 
a col·laborador. Allà ja em va 
enganxar. Abans d'estudiar la 
carrera ja vaig estar treballant 
com a tècnic de so en una 
emissora que es deia Ràdio 
Estéreo, al barri del Carmel. 
Allà vaig tenir el meu primer 
sou. A mitja carrera vaig co-
mençar a col·laborar amb Rà-
dio Castellar fins que em van 
proposar de fer un informatiu. 
Primer va ser setmanal, des-
prés dos cops per setmana i 
posteriorment ja va ser diari.
--Sempre ha treballat en emis-
sores locals?
--No, vaig combinar la feina de 

Castellar amb el magazín de 
Ràdio Arenys i amb la redacció 
d'Onda Rambla, amb Lluís del 
Olmo, on fèiem les desconne-
xions dels informatius en ca-
talà. Allà vaig estar dos anys, 
fent informatius vaig coincidir 
amb gent com la Barbara Ar-
qué, Xavi Vidal, Lidia Heredia 
o Xavier Casanovas, tota una 
fornada de gent que vam coin-
cidir els anys 96-97 a Onda 
Rambla.
--No ha col·laborat mai amb 
altres mitjans, premsa escrita, 
televisió...
--He fet premsa escrita. Vaig 
ser corresponsal de Sentme-
nat, Castellar i Sant Llorenç 
Savall pel Nou 9 del Vallès 
Occidental durant 7 o 8 anys, 
i després vaig estar un any 
fent reportatges i entrevistes a 
L’Observador, en el suplement 
El Jove Observador. I em va 
agradar, eh, però quan un està 
enganxat a la ràdio, prioritza la 
ràdio.
--Què ha canviat a la ràdio en 
aquests anys?
--El principal canvi és tecnolò-

gic, que ha millorat molt la im-
mediatesa. La tecnologia ha fet 
la ràdio encara molt més àgil i 
dinàmica, fins i tot a vegades 
massa, molt més estressant. 
Aquesta ràdio, en la que hi ha 
novetats constants, amb mú-
sica molt forta tota l'estona... 
s'ha guanyat en immediatesa i 
dinamismes, la qual cosa està 
molt bé, però s'ha perdut en 
profunditat.
--Ràdio Palau és una ràdio mu-
nicipal, és a dir que depèn orgà-
nicament i econòmicament de 
l'Ajuntament. Els polítics ficant 
molta cullerada o deixen treba-
llar?
--En general, hi ha polítics que 
posen més cullerada que al-
tres, i no depèn del partit po-
lític que hi ha al darrere sinó 
de les persones. L'experiència 
m'ha ensenyat que l'interven-

cionisme en un mitjà de co-
municació municipal no va en 
funció del partit de torn sinó 
de les persones de torn. Això 
és inqüestionable. Et trobaràs 
algú d'un partit que et deixa 
treballar lliurement i algú altre 
d'aquest mateix partit que és 
molt intervencionista i que fins 
i tot la pressió és massa. Hi ha 
Palau-solità i Plegamans hi ha 
hagut de tot.
--En l'actual legislatura s'ha 
creat la figura del regidor de 
Ràdio Municipal, com s'ha notat 
aquesta nova figura?
--És com una orella més que 
escolta la nostra tasca, i amb 
qui més que intervencionisme 
el que hi ha és reflexió. La inde-
pendència tècnica es manté.
--Com a director és el màxim 
responsable dels continguts de 
la cadena. Quins són els criteris 

que et marques a l’hora de defi-
nir la graella?
--Per damunt de tot, con-
tràriament al que molta gent 
pot pensar, la ràdio no ha de 
ser la veu del govern de torn, 
sinó que ha de ser la veu de 
tot el poble de tot el municipi. 
Aquesta és una màxima que 
s'ha d'aplicar en tot moment, 
tant en els informatius, que són 
el puntal i la raó de ser d'un mi-
tjà de comunicació, com en la 
resta d'espais. Evidentment, 
predomina molt la informació 
política o institucional, perquè 
l'Ajuntament d'un poble com 
PsiP genera molta informació 
i molta activitat i serveis dels 
quals s'ha d'informar a la ciu-
tadania, però també ha de 
donar veu a la resta del poble, 
perquè és la ràdio del poble, no 
de l'Ajuntament. S'ha de do-

nar veu a les entitats i al teixit 
social i cultural del poble. Per 
tant, a l'hora de fer la graella, 
primer aplicar aquesta màxima 
als informatius, al magazín, a 
l'esport (hi ha vida més enllà 
de l'hoquei) i a tots els espais 
de col·laboradors.
  I després, l'altre gran axioma 
és la proximitat, la informació 
local. Jo no vindré aquí a par-
lar dels grans plans del govern 
espanyol, sinó de tot allò que 
afecti més directament Palau. 
Nosaltres en diem amb els 
companys que hem de pa-
lauenquitzar els temes, sempre 
buscar l'òptica local.
--Hi ha continguts més delicats 
que altres o en una ràdio local 
no hi ha perill?

PEP PUIG

Quan era un xavalet es va enamorar de la ràdio i ja fa 
prop de 50 anys que li dura l'enamorament. Defensa 
aferrissadament el paper de servei públic de les emis-
sores locals i reivindica amb contundència el perio-
disme de proximitat, per damunt d'etiquetes i menys-
preus. Fa 14 anys que dirigeix Ràdio Palau.

EDUARD GARCÍA DIRECTOR DE RÀDIO PALAU

"La ràdio local 
sempre ha estat 
infravalorada"

PASSA A LA PÀGINA 7
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--Més que temes delicats, el 
que és més delicat és la reper-
cussió que tenen. En això sem-
pre diem entre nosaltres que el 
grau de pressions que rep el 
periodista local és més gran 
que el d'un periodista d'àmbit 
nacional. Si jo dic alguna cosa 
que no agrada al president 
d'una entitat, si jo treballo a 
Barcelona tinc una probabili-
tat del 0,0001 de trobar-me'l 
pel carrer. Aquí, en canvi, tinc 
molta més probabilitat de tro-
bar-me'l pel carrer i haver de 
despatxar a peu de carrer 
qualsevol conflicte o problema, 
i això ho has d'aplicar al polític 
de torn. Aquesta una pressió 
afegida que té el periodista 
local i que fa que el grau de 
compromís i de responsabilitat 
sigui diferent, ni millor ni pitjor, 
però molt alt.
--Tot i que a la plantilla de Ràdio 
Palau hi ha periodistes profes-
sionals, també has de bregar 
amb molts col·laboradors que 
no ho són. Us sentiu també una 
mica mestres? La ràdio local 
sempre ha tingut la fama d'es-
cola de periodistes, no?
--Com se sol dir, me n'alegro 
que em faci aquesta pregun-
ta. Jo he estat president de 
la Federació de Mitjans de 
Comunicació Locals de Ca-
talunya i actualment en soc 
vicepresident, i he de dir que 
els directors de molts mitjans 
estem molt cansats d'aquesta 
etiqueta. Més que una meda-
lla, és una etiqueta que ens 
pesa, i el motiu és molt sen-
zill. En els darrers anys, la rà-
dio local ha esdevingut no una 
escola de periodistes sinó un 
espai on senzillament treballen 
molts periodistes. Molt sovint 
escoltem gent que recorda els 
seus inicis a la ràdio local com 
dient, "mira, vaig començar 
per baix", però no és així. La 
ràdio local no és ni millor ni 
pitjor que la ràdio generalis-
ta, estem al mateix nivell, tots 
som periodistes, amb el mateix 
grau de professionalitat, però 

amb la diferència que uns fan 
informació d'àmbit general i els 
altres la fan d'àmbit local. Que 
som escola de periodistes? Sí, 
perquè és més fàcil accedir a 
una ràdio local a aprendre que 
no pas a una ràdio generalista, 
on potser només pots acce-
dir a través d'una beca, però 
aquest paper el fem tots, i no 
per això som ni millors ni pit-

jors. Hi ha molts periodistes, 
com per exemple la companya 
Sira Riera, que han escollit el 
periodisme local com a prime-
ra opció, poden estar en molts 
altres mitjans.
--Però també treballen amb 
molts col·laboradors que no 
s’han enfrontat mai a un micro!
--Sí, la funció pedagògica jo no 
la nego, existeix, fem d'escola. 

Però malauradament hi ha la 
percepció que és la funció més 
important i és contra això que 
jo em rebel·lo. La nostra funció 
més destacada no és aquesta.
--El que marca la diferència són 
potser les audiències
--Evidentment, però això no 
vol dir que no puguem treballar 
qualitativament al mateix nivell 
els uns que els altres.
--Fa tres anys van rebre el Pre-
mi Ràdio Associació al millor 
programa local. Què significa 
un premi així? Es nota un abans 
i un després?
--Després d'aquells mesos tan 
durs de pandèmia ens va in-
suflar molta energia. Amb tota 
la humilitat del món, poder dir 
"que bé, pica pedra al final té 
els seus fruits!". Tot i que la 
nostra feina no sempre és ben 
entesa per tothom.
--La ràdio local en general, està 
infravalorada, infrautilitzada?
--Infravalorada sempre ho ha 
estat, però fa uns anys que 
aquesta professionalització del 
sector l'ha reivindicat. De mica 
en mica, molta gent s'ha ado-
nat que més enllà de quatre 
col·laboradors o quatre entitats 
que vana fer un programa hi ha 
una feina periodística molt im-
portant amb l'objectiu de fer 
el que és la nostra obligació, 
que és ser un servei públic. 
Algunes emissores municipals 
se'n surten millor que altres, tot 
depèn dels recursos que tin-
guin. I també de les persones, 
és clar. Tu pots ser un treballa-
dor amb més o menys esperit 
periodístics. En una redacció 
de 10 persones si n'hi ha un o 
dos que no ho són tant, pas-
sen més desapercebuts, però 
quan només som dos o tres... 
Això és el que marca les di-
ferències, les persones que hi 
ha al darrere.
Infrautilitzada? S’estan infrau-
tilitzant a causa de les xarxes 
socials. Les direccions polí-
tiques li veuen menys utilitat 
perquè ara tenen uns canals 
propis amb els quals que els 
donen accés directe a la po-
blació. Això fa que moltes di-
reccions polítiques infrautilitzin 

L'ENTR E V IS TAL'ENTR E V IS TA

EDUARD GARCÍA DIRECTOR DE RÀDIO PALAU
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les ràdios.  
--El que no va aconseguir la tele 
als anys 60, el vídeo, als 70, la 
web, als 90, i després els telè-
fons intel·ligents, ho aconsegui-
ran ara les xarxes? Les amena-
ces són contínues, però la ràdio 
sempre subsisteix. Quin creus 
que és el secret?
--El secret és continuar fent 
bé el que fem, que és donar el 
màxim d'informació de proxi-
mitat, cosa que cap altra xarxa 
et donarà i fer-ho amb rigor, 
perquè com tots saben, les 
xarxes intoxiquen molt la infor-
mació. Si tu fas bé la informa-
ció, el que realment vol estar 
ben informat, tindrà molt clar 
que ha de venir a tu.
--Com conviu la ràdio local amb 
les noves tecnologies?
--Està clar que no podem 
perdre el tren dels canvis tec-
nològics. Una de les primeres 
coses que vaig fer jo quan 
vaig arribar aquí va ser crear 

el canal a les xarxes socials i 
potenciar la ràdio en internet. 
Ens consta, per exemple, que 
hi ha palauencs que viuen fora 
del poble que escolten Ràdio 
Palau a través de la web. El fet 
de ser presents a les xarxes et 
visibilitza també com a mitjà en 
mig del molt soroll que hi ha a 
les mateixes xarxes.
--Un dels 'problemes' de les 
ràdios locals per consolidar-se 
és la dificultat per mesurar au-
diències, però ara la ràdio tam-
bé s'enllauna i es pot mesurar 
aquest consum. Com van les 
audiències digitals?
--Hi ha hagut un canvi molt 
clar. Ha canviat la manera 
d'escoltar la ràdio per internet. 
Al començament hi havia un 
creixement progressiu de les 
emissions en directe a través 
de la web, però a mitjans del 
2015 es va anar estancant. 
Vam fer una nova web amb 
una nova estructura de pòd-

cast i llavors va anar baixant 
el seguiment en directe i va 
augmentar exponencialment 
l'escolta dels programes en 
diferit. Aquesta és l'aposta que 
voldríem millorar, però qües-
tions pressupostàries ens ho 
impedeixen.
--Un altre dels problemes, 
aquest és comú a molts mitjans, 
és el finançament. Per què Rà-
dio Palau no té publicitat?
--Perquè el pastís publicitari 
és molt limitat, perquè ja hi ha 
dos mitjans locals que donen 
aquesta sortida als comerços. 
I tampoc s'ha potenciat per un 
problema d'estructura, de per-
sonal. Les tarifes d'una ràdio 
com aquesta serien molt bara-
tes, i no compensaria l'esforç 
que requeriria dotar una bona 
estructura comercial.
--Va, anem a un parell de pre-
guntes clàssiques quan s’en-
trevista a un periodista. Quina 
notícia t’agradaria donar aquí 

a Palau?
--Que els serveis socials cada 
cop tenen menys feina.
--I quina t’agradaria no haver 
donat mai de les que has donat?
--No n’hi ha una en concret, 
les notícies que menys t’agra-
da donar són les de les morts 
de persones. Aquestes o les 
de violència masclista.
--Se sent còmode a la cadira de 
director de Ràdio Palau?
--Estic còmode perquè dirigir 
un mitjà d'aquestes caracterís-
tiques és molt gratificant, però 
sempre et queda aquell cuquet 
de poder fer més i millor.
--Una petició pel regidor de Rà-
dio Municipal?
--Més pressupost.
--Una petició a l’audiència?
--Que ens continuï fent con-
fiança.
--I una petició als companys de 
feina?
--Que continuïn amb aquest 
nivell tan alt.

Aquest any es compliran els 
35 anys de la primera emis-
sió de Ràdio Palau. El 21 de 
setembre de 1989 s'obria a 
l'antena aquesta emissora 
local, impulsada per l'Ajun-
tament d'aleshores i alimen-
tada per un grup de joves i 
aficionats del poble que hi 
van bolcar les seves il·lusions 
i la seva feina. La música era 
el centre de l'oferta radiofò-
nica, però ja llavors es van 
començar a fer informatius. 
No hi havia xarxes no gabi-
net de premsa, les notícies 
s'havien d'anar a buscar a 
peu de carrer.

 El context ha canviat molt 
des d'aleshores, per Ràdio 
Palau s'ha sabut adaptar. 
Eduard Garcia, que en porta 
14 com a director de l'emis-
sora, no dubta a l'hora de fer 
balanç d'aquests 35 anys:
--Molt bo, queda malament 
que ho digui jo, però és 
així. Després d'un principi 
amb molts alts i baixos hem 
passat d'un plantejament 
molt amateur a trobar una 
fórmula mixta de molta qua-
litat, que combina la part de 
col·laboració amateur amb 
els continguts professiona-
litzats.

35 anys de ràdio a 
Palau-solità i Plegamans
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PU BL IC ITATOPINIÓ

MANEL FONTDEVILACOSES DE LA VIDA

Som al 2026. Ja fa dos anys d'aquells fets. Ara en 
tinc 72. Juntament amb el meu company, el dia 7 
d'octubre de 2023 érem al quibuts on vivíem, prop 
de la franja de Gaza.
 Aquell dia, milicians de Hamàs van entrar assas-
sinant veïns i emportant-se desenes d'ostatges. Va 
ser terrible.
 Des de llavors i fins a principis de febrer vam ser 
presoners dins Gaza. Allà vam poder viure l'altra 
cara de la moneda, vam conèixer de primera mà 
les condicions en les quals viuen milions de pa-
lestins. No ens van maltractar, tot i que teníem 
l'angoixa cargolada al coll constantment. Quatre 
mesos que ens van semblar quatre anys.
 Finalment, l'exèrcit israelià, el dia 11 de febrer, 
ens va treure d'allà, ens va portar a un camp 
d'aviació des d'on, damunt un helicòpter vam vo-
lar cap a Tel Aviv i cap a la llibertat, la felicitat i la 
tranquil·litat o això és el que ens pensàvem.
 Amb prou feines superat l'estat de xoc, el govern 
ens va portar de plató en plató televisiu, de diari en 
diari, d'entrevista en entrevista. Ens tractaven com 
micos de fira, com les mascotes preferides de la 
maquinària propagandística de Netanyahu. I final-
ment, quan ens van haver tret tot el suc, ens van 
llençar, com qui llença dues mitges closques de 
taronja, buides i eixutes.
 No em puc treure del cap que per alliberar-nos al 

meu company i a mi, el nostre exèrcit van destruir 
una bona quantitat de cases al voltant on érem i va 
assassinar prop d'un centenar de civils, entre ells 
molts nens.
 Fins al dia que em mori tindré malsons i em sen-
tiré culpable d'aquest centenar de morts, i em sen-
tiré partícip de totes les vides escapçades durant 
aquesta invasió. Em sentiré responsable del pati-
ment les generacions futures de les dues parts del 
conflicte a les quals els courà encara la ferida, i que 
serà causa de més odi, més guerres, més misèria i 
destrucció.
 I ara, què faig amb mi? D'on puc treure les for-
ces per a continuar la meva vida, quan per salvar-la 
se n'han segat tantes altres? Tant preu té la meva 
existència? Tan poc en té la seva? 
 Tots som menuts peons en aquest immens tau-
ler d'escacs de la geopolítica internacional.
 La sort és que ja sóc gran i la salut, sobretot des 
d'aquell dia, no m'acompanya gaire. No em que-
den gaire anys per torturar-me l'ànima. Planyo als 
joves ostatges que van sobreviure a la Festa Su-
pernova de música electrònica, que injustament, 
però inevitable, carregaran molts més anys dese-
nes de milers de morts innocents que l'exèrcit els 
ha anat llançant sobre les seves consciències.

Silvestre Entredàlies

(Finestra oberta, RadioPalau 91,7 FM, dimarts, 20.00)

I ara, què faig amb mi?

Podeu enviar les vostres opinions al  correu electrònic psipinfo@gmail.com signada i amb el número DNI de la persona que l’envia. Les cartes signa-
des per col·lectius han de dur almenys el nom i DNI d’un representant del grup. Procureu que el text no sobrepassi els 1.400 caràcters, en cas contrari 
L'Informatiu es reserva el dret d’escurçar-les. Els escrits es publicaran en català. En cas d’arribar textos en altres idiomes seran traduïts. Les opinions 
expressades en les cartes, així com en tots els espais d’opinió i els continguts publicitaris són responsabilitat exclusiva de qui els 
firma o de l'anunciant en el cas dels espais contractats com a publicitat.  

Ves a veure
el sol
La climatologia i l'entorn ens 
afecta la nostra vida quoti-
diana. Per exemple, a Lleida 
podem estar molts dies sense 
veure el sol per culpa de la boi-
ra. Boira, a més humida i que 
deixa tot mullat. Si les nostres 
forces i ànims es troben en 
hores baixes i l'entorn no ajuda 
és difícil pujar aquesta energia 
extra que necessitem. Així que 
si pots, escapa't a veure el sol.
 Continuant amb l'exemple de 
Lleida, només cal escapar-se. 
Normalment, agafar la carre-
tera direcció a Barcelona o Ta-
rragona i en uns 30 minuts de 
viatge apareix el sol. I aquesta 
escapada a veure el sol et ca-
rregarà les piles. En l'exemple 
de Lleida, l'exemple és literal. 
Per a altres persones el sol ha 
de ser un símil que cadascun 
ha de descobrir. Per a uns en 
lloc de "ves a veure el sol" serà 
la platja o la muntanya o algun 
lloc que faci sensació de pau, 
tranquil·litat i benestar.
 Tots hauríem de poder 
escapar a un lloc així per una 
estona quan necessitem omplir 
el dipòsit de la nostra ànima. 
Per això vull animar-te a fer 
que descobreixis un lloc així si 
encara no el tens. Un lloc que 
simplement et transmeti calma. 
Tal vegada no necessites un 
lloc tan sols sentir la calor del 
sol a la teva cara i pell. Per 
això vull animar-vos al fet que 
tingueu algun lloc o cosa que 
simplement us porti a un lloc 
on et sentis tranquil. On la pla-
cidesa sigui la teva companya. 
Així que "Ves a veure el sol".

EL CONVIDAT

JUAN JUNCOSA

FINESTRA OBERTA COL·LECTIU INTEGRAT PER JORDI BOLAO, MÒNICA VELA, 
NORBERT FROUFE I ALFONS PARÉS ENTRE D'ALTRES
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OPINIÓ

Per ètica 
professional i 

compromís 
personal vull 

denunciar el que 
és un atac a la 

llibertat 
d'expressió i a la 

llibertat de 
premsa 

Al Govern 
municipal hi ha 
qui creu que pot 

imposar a un 
mitjà independent 
el que es pot i no 
es pot publicar 

Els responsables 
últims de la 

decisió haurien de 
fer un pas al 

costat i dimitir

En defensa de la llibertat d'expressió 
i la independència de la premsa

VE DE LA PORTADA

Fa quasi 40 anys que exerceixo com a pe-
riodista, la major part d'ells a la redacció 
d'El Periódico de Catalunya, on vaig ocu-
par càrrecs de diversa responsabilitat. Em 
sento molt orgullós d'aquesta professió, 
malgrat que de vegades comportaments 
reprovables d'alguns representants del 
sector la posin a la picota. En aquests 
anys he viscut de prop intents de manipu-
lació, pressió i coacció a periodistes i mi-
tjans. Malauradament, no en tots els ca-
sos es va imposar l'ètica o l'interès comú 
per damunt dels interessos privats que 
exercien la pressió. Ara, des de la meva 
modesta posició d'editor de L'Informatiu, 
em toca viure aquesta circumstància, tan 
desagradable i incòmoda com indignant. 
Aquest cop no tinc directors ni càrrecs 
superiors que hagin d'entomar la decisió, 
em toca a mi decidir com resoldre el cas. 
I per ètica professional i per compromís 
personal crec que he de denunciar-ho.
 
Els fets són els següents:
En l'edició de setembre del 2023, un 
anunciant de la revista va publicar una 
publicitat en format de text que feia re-
ferència a actuacions municipals. Aquella 
publicació ja va provocar reaccions per 
part del Govern de l'Ajuntament. Em van 
advertir de la inconveniència d'admetre 
aquell anunci i d'altres com aquell que po-
guessin arribar més endavant. Vaig agrair 
l'advertiment, però deixant clar que qual-
sevol contingut que a criteri meu conside-
rés dins dels límits legals i ètics no seria 
censurat ni exclòs de L'Informatiu. Si a 
criteri de l'Ajuntament aquell contingut era 
difamant, corresponia a l'Ajuntament pre-
sentar la corresponent denúncia o rèplica.

Tres mesos més tard, a l'edició de desem-
bre, el mateix anunciant va decidir publicar 
un nou anunci. Òbviament, vaig revisar el 
text, com faig amb tot el que es publica a 
la revista, i, sense ser jurista ni expert en 
lleis, no vaig veure cap delicte en el seu 
contingut, i per tant no em va semblar 
procedent coartar la llibertat d'expressió 
d'aquella persona. Arran d'aquesta sego-
na publicació vaig ser convocat pel gerent 
de l'Ajuntament, Joan Ballbé, un dels dos 
càrrecs de confiança fitxats per Esquerra 
Republicana al consistori. Ballbé, que es 

va presentar escortat per l'advocada mu-
nicipal, em va interrogar sobre els criteris 
per admetre un anunci com aquell. La in-
tenció de la reunió va quedar clara als dos 
minuts de conversa. Quan vaig reivindicar 
la meva feina, dient que el que es publi-
ca a L'Informatiu ho decideixo jo sota la 
meva responsabilitat, el senyor gerent va 
replicar que "ells" són els qui decideixen 
si inverteixen o no en publicitat. Traduït 
en llenguatge de carrer: ves amb compte, 
perquè si publiques una cosa que no ens 
agrada et retirarem els anuncis de l'Ajun-
tament. Caldria saber per ordre de qui va 
convocar Ballbé aquella reunió.

I dit i fet. Davant la meva posició ferma de 
defensar la llibertat d'expressió i la meva 
independència com a editor, el Govern 
municipal decideix no renovar el pressu-

post d'inversió publicitària en L'Informatiu 
tal com s'ha fet des de fa 35 anys. Es dona 
la circumstància que l'altra capçalera que 
s'edita al poble no ha tingut cap problema 
per renovar la mencionada inversió. Lluny 
d'argumentar criteris d'eficiència o ren-
dibilitat, que són els que han de justificar 
la inversió dels diners públics, el Govern 
admet criteris polítics absolutament sub-
jectius per prendre la decisió. Arribats a 
aquest punt, no és rellevant ni el contingut 
de l'anunci ni la identitat de l'anunciant. 
Avui és aquest cas, però demà pot ser 
qualsevol altre.

El malaurat Antonio Asensio Pizarro, fun-
dador d'El Periódico, tenia una frase re-
current en els seus discursos: "Per ser 
independents, per ser lliures, hem de 
ser rendibles". Asensio sabia que l'única 
manera de fer front a les coaccions, a les 
pressions dels poder públics, era no de-
pendre econòmicament de ningú en ex-
clusiva. Per sort, i gràcies al suport dels 
seus anunciants i a la fidelitat dels seus 
lectors, L'Informatiu pot subsistir sense la 
inversió municipal i pot resistir les coac-
cions. Evidentment, no és bo per cap ne-
goci perdre clients, però si el preu a pagar 
per mantenir-los és aquest, potser millor 
buscar-ne d'altres.

A l'actual Govern de Palau-solità i Plega-
mans hi ha qui creu que es pot pressionar 
a un mitjà independent perquè publiqui o 
deixi de publicar continguts segons els 
seus interessos. Per molt que l'alcalde 
assegurés en el ple que la decisió la van 
prendre tots els membres del Govern per 
unanimitat, em resisteixo a creure que els 
12 regidors d'ERC a l'Ajuntament, sent 
coneixedors de tots els detalls del cas, 
hi estiguin d'acord. Puc entendre que 
per disciplina de vot es subscriguin se-
gons quines actuacions, però em nego 
a pensar que no hi hagi cap membre del 
Govern que condemni aquesta actitud. 
Estic convençut que la decisió té respon-
sables polítics últims i concrets, gent que 
no respecta la llibertat d'expressió i la in-
dependència de la premsa. Aquesta gent 
hauria de fer un exercici de reflexió, dimitir 
i deixar que ocupi el seu càrrec algú amb 
més vocació democràtica. Estem parlant 
d'un dret fonamental.

Pep Puig, editor de L'Informatiu

OPINIÓ

MARIANO GARCÍALA VINYETA

Pep Puig, editor de L’Informatiu:
Bona tarda a tothom.
Bé, per començar m'identificaré, soc en 
Pep Puig, l'editor i únic responsable de 
L'Informatiu de Palau. La meva pregunta 
va dirigida a la regidora de comunicació, 
Eva Soler, i al senyor alcalde, perquè un 
dels dos em podrà contestar, o tots dos. 
De fet, són vàries preguntes sobre el ma-
teix tema.
 Aquesta setmana se m'ha comunicat 
des de l'àrea de comunicació de l'Ajunta-
ment que el Consistori no ficarà més publi-
citat a L'Informatiu, almenys de moment, 
i que no es tramitarà el pressupost que 
anualment passo sobre aquest tema i que 
es ve fent des de fa 30 anys. Igualment, 
se m'ha confirmat que l'altra capçalera 
que s'ha editat al poble, l'Alzina, sí que ha 
renovat aquest conveni. De fet, al gener ja 
ha publicat publicitat de l'Ajuntament.
 Vist això, voldria saber quins són els cri-
teris aplicats per prendre aquesta decisió. 
Estem parlant de diners públics i convé 
saber amb quina intenció  amb quins cri-
teris s'apliquen. Haurien de ser objectius i 
cal saber-los, perquè a mi també m'inte-
ressa, evidentment.
 La segona pregunta té a veure també 
amb una reunió que vaig tenir amb el 
senyor Ballbé, el gerent de l'Ajuntament. 
Aquesta reunió va ser iniciativa del senyor 
Ballbé. Em va demanar si podria veure'm 
amb ell. Evidentment, jo no vaig tenir cap 
problema, tot i que era la primera vega-
da en els quatre anys llargs que fa que 
és gerent que em convocava. Vaig anar 
a les dependències municipals. Ell s'hi va 
presentar amb l'advocada del consistori, 
la senyora Sandra Cortiella. A mi em va 
sorprendre, però no em va suposar cap 
problema. El que sí que em va sorpren-
dre és el motiu, segons les paraules del 
senyor Ballbé, de la reunió, que era inte-
rrogar-me sobre els criteris que jo utilitzo 
per publicar segons quines publicitats a la 
revista.
 Davant d'aquesta coincidència en el 
temps i en el tema, jo voldria saber si 
aquesta reunió, si la decisió de no pu-
blicar publicitat a L'Informatiu té a veure 
amb el contingut d'aquesta reunió, voldria 
saber si el senyor Joan Ballbé ha partici-
pat en aquesta presa de decisió? I voldria 
saber si actuava per iniciativa pròpia o per 
iniciativa de qui em convocava el senyor 
Ballbé?
 I per acabar, voldria saber si aquesta 

decisió de no invertir en L’Informatiu s'ha 
pres en coneixement i vistiplau de tots els 
membres del Govern, de la Junta de Go-
vern, o només de l'àrea de comunicació?
Oriol Lozano, alcalde de PsiP:
Moltes gràcies.
Sí, la decisió la vam prendre tots els mem-
bres del Govern, per unanimitat.
 El gerent no ha tingut res a veure amb 
la decisió. I el motiu, com ja se't va expli-
car, és per una publicitat pagada per una 
persona del poble, en la qual feia difama-
ció i acusacions falses. I nosaltres vam 
demanar explicacions per aquest motiu. I 
nosaltres, en aquest moment, hem cregut 
que no volem continuar si se seguien fent 
aquestes difamacions, simplement. 
Pep Puig: Perdó. Les difamacions les fa 
L'Informatiu?
Oriol Lozano: Les publica L'Informatiu amb 
el vostre consentiment.
Pep Puig: Perdó, però el contingut publici-
tari, tal com marca L'Informatiu, està de-
penent del criteri del senyor que contracta 
l'espai. O sigui, els criteris d'aplicació són 
diners públics que, segons el meu enten-
dre, s'han de regir per un criteri d'eficàcia 
i eficiència. A mi em justifica l'Ajuntament 
o Comunicació l'eficiència de l'Alzina o de 
qualsevol altra inversió respecte a la de 
L'Informatiu i jo callo.
 Ara, jo vull criteris objectius, vull criteris 
objectius. Crec que són necessaris criteris 
objectius. Una altra cosa és: no m'agrada 

el que publiques, no et publico publicitat. 
Això té també un nom.
Oriol Lozano: Perfecte. Ja t'he respost el 
motiu i és aquest. Vam parlar-ne i ja està. 
No hi havia, ni és definitiu ni molt menys, 
però consideràvem que es feia per dues 
vegades aquestes difamacions d'aques-
tes persones, d'agents de la policia del 
cos de Palau de Plegamans.
Pep Puig: Si hi ha difamació, presenteu 
denúncia.
Oriol Lozano: No és un debat, eh Pep? No 
és un debat.
Nosaltres ja ho hem fet, hem seguit els 
passos. Primer vam parlar amb vostè, 
Després vam parlar amb aquesta perso-
na i seguim els passos legals que neces-
sitem.
Alguna pregunta més per part del públic?
...
Jo no dic titulars, Pep.
Pep Puig: Acaba de dir que estan prepa-
rant una demanda per difamació?
Oriol Lozano: No, no, des dels serveis ju-
rídics s'estan prenent les decisions que 
s'han de prendre i hem pres nota de tot 
el que faci falta.
Alguna pregunta més per part del públic?

Les preguntes del ple municipal de gener
Transcripció de la intervenció de l'editor de L'Informatiu en el ple municipal del 25 de gener i de 

la rèplica posterior de l'alcalde de Palau-solità i Plegamans.

Vídeo de la intervenció 
de l'editor de
L'Informatiu en el ple 
ordinari de gener
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PATR IM ONI OPINIÓ

La Teresina era una dona de cor molt tendre que va ve-
nir a viure al nostre poble des de la ciutat, on havia nas-
cut. Sabia escoltar a la quitxalla com si de gent gran 
es tractés, i sempre tenia la porta oberta a tothom. 
Embadalits sempre escoltàvem les seves històries tan 
innovadores per a nosaltres, sabia tantes coses...
 La meva amistat amb ella es va fer més forta quan 
li vaig anar a vendre una màquina de cosir que a casa 
meva ja no es feia servir.
 Un any per la Quaresma, quan encara estaven en 
temps de dejuni i de bacallà amb panses, i s’acostava 
la Pasqua, ens va començar a explicar coses de quan 
en la seva joventut cantava en el “coro”, i ens cantava 
cançons molt boniques. En recordo una que deia així:

"Al cel brillaven "millars" d'estrelles, era Pasqua 
"l'hermosa" nit, al vent llançava les caramelles 
cançons alegres entre el brogit"

 Mirant-la, entraves dins aquell sentiment de nostàlgia 
que el seu mirar tan clar expressava. Encisats i amb la 
boca badada ens passava el temps com si el rellotge 
s’hagués espatllat. Un dia, en veure que el nostre in-
terès cada vegada era més fort, ens va dir:

-Si sou capaços de fer una colla de vuit o deu, 
farem un “coro”. Us ensenyaré unes cançons i per 
Pasqua anireu a cantar per les cases. 

 Ens ho vam parlar amb l’Isidre i uns quants amics més i l’en-
demà ja estàvem assajant a la vora del foc. Quanta paciència tenia 
aquella bona dona amb tots nosaltres! Tan esvalotats que érem, 
no estàvem mai quiets, tot ho remenàvem; però poc a poc, ves 
per on, després de rebre algun clatellot dels més assenyats, vam 
començar a afinar i canta que cantaràs, vam acabar tots plegats 
sent una sola veu. Arribat el gran dia, a la vigília, ens vam reunir 
tots els cantaires a casa d’un de la colla per recollir el mussol 
que ens havien fet les seves tietes amb tot de cintes de colors 
i el cistell, ben gran, per anar-hi posant tot el que ens donessin. 
Sabedors que hauríem de competir amb el “coro” de veritat, el de 
la gent gran que cada any feia el rector, vam planejar el recorregut. 
Marxant ben d’hora, passaríem per les cases primer que ells. Ens 
va donar un resultat excel·lent, ja que moltes persones ens van 
confondre, ens van donar la paga més grossa a nosaltres.
 De bon matí, amb la cara ben neta i el pas lleuger; la mirada 
atenta de la Teresina va veure com ens allunyàvem per l'esplana-
da cap a la primera casa de pagès. En veure que arribàvem tan 
d’hora, tothom va sortir molt estranyat i més encara quan vam 
començar a cantar la primera cançó:

"Vinguen gallines, vinguen conills, vinguen pollastres i co-
lomins. Tortells, mones, grossos cabrits, i llonganisses de 
les de Vic. Si "l'ermosa" cistelleta baixa plena com volem, 
us donarem les gràcies i l'any que ve ja tornarem".

 Per demanar que no es perdés! Quan s'anava aixecant el dia i 

anàvem recorrent dreceres per anar d'una masia 
a l'altra, vam sentir els cants de l’altre “coro” que venia darrera 
nostre i cames ajudeu-nos... Quines corredisses fèiem!. Arribàvem 
tan cansats que quan havíem de cantar no ens sortia la veu, de 
tant que bufàvem. Tot i això durant tot el dia vam anar al davant 
fins recórrer tot el poble.
 Cap al tard, amb el cistell tan ple que l’havíem de dur entre 
dos, cansats, amb les espardenyes ben brutes de travessar els 
torrents, vam arribar a casa la Teresina. Ella mentre ens esperava, 
anava mirant com ens acostàvem, ens veia venir de lluny. Que 
contenta es va posar quan li vam dir que tot havia anat molt bé! 
Ella que sabia escoltar tan pacient va mostrar molt d’interès a les 
nostres explicacions. Després de fer les parts, a ella, comptant-la 
com a una més de la colla, naturalment, ens vam anar a dormir, i 
mai millor dit, més contents que unes Pasqües.
 Encara anàrem a cantar dos o tres anys més amb aquell “coro”, 
amb més gent i fins i tot un any vam acompanyar els cants amb 
uns platerets i una pandereta.
 De tot això ja fa unes quants tronades però encara tenim el re-
cord i l’agraïment que sentim envers aquella sensibilitat, tendresa i 
paciència de la Teresina que va fer de nosaltres uns cantaires.

Un record a la Teresina

'Records del meu poble' és un recull 
d'articles publicats per Tomàs Farnés i 
Soley al Palau Informatiu, a la dècada 
dels 90. Avui en recuperem un d’ells, el 
titulat Un record a la Teresina. El mo-
tiu és l'aparició d'unes imatges inèdites 

amb els protagonistes d'aquelles lletres 
així com de la mateixa Teresa Roca cone-
guda com “la Teresin a del Cal Pansa”. 
Perquè el record de les coses d'abans és 
també un patrimoni que cal recuperar i 
mantenir.

ARTICLE DE TOMÀS FARNÉS I SOLEY (1933-2013) 
PUBLICAT AL PALAU INFORMATIU EL MARÇ DE 1992 

EL RECULL D'ARTICLES TITULAT  'RECORDS DEL MEU POBLE' EL PODEU 
SOLICITAR GRATUITAMENT A LES OFICINES D'IMMOBILIARIA FARNÉS 

A dAlt,  d’esquerrA A dretA:  tomàs FArnés soley, JAume 
PuJAlt, JAume ArnAus muriA i tomàs FArnés Puig. A bAix, 
d’esquerrA A dretA: JoAn mArtínez (de CAlA PubillA), isidre 
PuJAlt (l’AmiC isidre, del llibre de tomàs FArnés), bernArdo 
Hernández i llorenç soley.

ON ÉS L'AVANTPROJECTE?

El 16 de novembre, vaig cur-
sar una petició a l'Ajuntament 
demanant una còpia de l'avan-
tprojecte del complex esportiu 
amb piscina municipal. Amb 
data 17/01/2024 se'm va de-
negar la còpia al·legant que 
l'avantprojecte en qüestió era 
un esborrany sense rellevància 
o interès públic, que requeria 
ser aprovat definitivament i que 
un cop s'aprovés, seria objecte 
del tràmit d'informació pública.

Sorprenentment, el mateix dia 
de la resolució, el 17 de ge-
ner, l'alcalde feia les següents 
declaracions a Facebook: "El 
complex esportiu amb piscines 
és una de les grans propos-
tes del mandat. El dia d'avui ja 
se'ns ha presentat l'avantpro-
jecte, i ara ja comencem a fer 

el projecte executiu. El projecte 
executiu és la part fonamental 
per començar l'obra. Això tarda 
entre sis i vuit mesos. Un cop 
tinguem aquest projecte execu-
tiu, el presentarem al plenari. I 
un cop sigui aprovat, intenta-
rem que els pressupostos del 
2025 estigui inclòs el preu i el 
cost d'aquesta construcció."
 De les declaracions de l'alcal-
de es desprèn clarament que 
l'equip de Govern ja disposava 
de l’avantprojecte definitiu en 
data 17/1/2024 atès que s'ha 
iniciat la fase d'elaboració del 
projecte executiu.

 Davant les evidents contra-
diccions entre la resposta a la 
meva demanda i les declara-
cions de l'alcalde, em pregunto: 
Quan s'ha fet l’aprovació defi-
nitiva de l’avantprojecte i quan 
s’ha exposat al tràmit d'infor-
mació pública? Com s'emet 
una resolució el mateix dia ne-
gant-me el dret a l'accés a in-
formació pública ja existent?

Antonio Izquierdo

 MANIFEST FEMINISTA
Estem fartes de sentir constant-
ment:
•Jo et cuidaré, no t’has de pre-
ocupar per a res.
•Però què pretens? Ell ha de 
mantenir una família.
•De què et queixes? No saps el 
que tens.
•Ets una histèrica, no hi haurà 
qui t’aguanti.
I així volem reivindicar el nos-
tre  paper com a dones en la 
societat
•Si toquen a una, responem 
totes.

•El meu cos és només meu, jo 
el protegeixo i jo el gaudeixo.
•No soc la dona de la teva vida, 
soc la dona de la meva.
Per això volem construir ponts 
per millorar la convivència i alli-
berar-nos de prejudicis
•La nostra veu és important, 
heu d’escoltar la nostra veu.
•Mireu el món amb els nostres 
ulls.
•Nosaltres som el futur de la 
Terra, sense nosaltres no hi ha 
futur.

Col·lectiu Les Sibil·les

DELS LECTORS

ES LLOGUEN PLACES D’APARCAMENT
AL CENTRE

Per més informació truqueu al 938 64 8082

C/Padró, 5, al costat de la clínica veterinària

Per cotxes i motos

Fa poc més de 30 anys davant de casa encara hi havia un 
camp on, depenent de l'any, s'hi plantaven patates o blat. 
El carrer s'acabava a casa i la gent va anar creant un ca-
minet al mig del sembrat per anar des de Les Piscines fins 
al barri de l'Alzina. En direcció a La Pineda hi havia un pou 
( encara hi és, soterrat) una bassa on ens havíem banyat 
algun estiu i més enllà, on ara hi ha el Mercadona, una al-
tra bassa i alguns horts. Tot eren camps i caminets sense 
asfaltar, alguna casa i els edificis que es van anar cons-
truint als anys 70, concentrats entre els col·legis i l'Alzina.
 En direcció a l'Ajuntament, un camí al costat d'un reg 
descobert ple d'arbres fruiters, per on no podien passar 
els cotxes i que servia per regar els horts que hi havia 
davant de la Marinada. Aquest va ser durant dècades el 
nostre entorn.
 El creixement del poble a principis dels 90 ho va anar 
transformant tot. Carrers, edificis i paisatges, gent, boti-
gues i negocis. Una manera de viure deixava ràpidament 
pas a una nova societat, centrada en els serveis i les em-
preses instal·lades al polígon de Can Cortés primer (anys 
80) i posteriorment l'ampliació progressiva de l'eix indus-
trial al voltant de la Riera de Caldes. És evident que no em 
va agradar veure cases i sentir el pas de cotxes on abans 
veia camps de blat i sentia raucar granotes, però ens han 

ensenyat que el progrés 
és això. De fet, la ma-
joria de nosaltres també 
en formem part. Tinc fotos 
antigues panoràmiques del 
poble. Casa meva també ha-
vien estat horts, en aquest cas, 
l'"ocupació" de territori es va fer 
a principis dels 60, i els primers 
edificis de pisos són d'aquesta èpo-
ca. La transformació del paisatge és 
un fet arreu, lligat al progrés econò-
mic, la millora de les condicions so-
cials i el creixement demogràfic. Així 
i tot, hem mantingut un municipi sense 
massa edificis, amb zones verdes i natu-
rals suficients. Ara per ara, però, al nostre 
poble calen habitatges assequibles per al 
jovent i, per tant, caldria trobar l'equilibri 
necessari per mantenir el paisatge sen-
se excessives alteracions i cobrir ne-
cessitats bàsiques per evitar que 
els joves marxin. Una tasca difícil 
però prioritària.

Territoris ocupats

JAUME PÈREZ BARRACHINALES FLORS DEL MEU JARDÍ
IL·LUSTRACIÓ: ALBERT PLAZA
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El 20 de març se celebra el Dia Mundial de 
la Salut Bucodental. L'Organització Mun-
dial de la Salut defineix la salut bucoden-
tal com l'absència de diverses condicions, 
com a dolor orofacial crònic, càncer de 
boca, nafres bucals, defectes congènits, 
malalties periodontals, càries dental i pèr-
dua de dents.
 Les malalties periodontals són trastorns 
que afecten les estructures que envolten i 
suporten les dents, especialment les geni-
ves. Poden variar en gravetat, des de gin-
givitis fins a periodontitis.
 La gingivitis: és la forma més lleu de 
malaltia periodontal. Es caracteritza per la 
inflamació de les genives causada princi-
palment per l'acumulació de placa bacte-
riana en la línia de les genives i el sagnat en 
cas de pacients no fumadors, els pacients 
fumadors poden no sagnar.
 La periodontitis: si la gingivitis no es 
tracta, pot progressar a periodontitis. En 
aquesta etapa, la inflamació danya el teixit i 
l’os que subjecta les dents, provocant mo-

bilitat en certes peces dentals.
 Periodontitis avançada: 
aquesta etapa és més greu 
i es caracteritza per una 
major pèrdua d'os i teixits 
de suport de les dents, 
que poden afluixar-se i 
canviar de posició. En al-
guns casos, pot portar a la 
pèrdua de dents.
Els principals factors de risc 
per a les malalties periodontals 
inclouen l'acumulació de placa 
bacteriana a causa d'una higiene oral 
deficient o ràpida, el tabaquisme, la diabe-
tis, les condicions genètiques, i altres fac-
tors relacionats amb el sistema immunitari.
 La prevenció i el tractament de les 
malalties periodontals impliquen una bona 
higiene bucal, que consisteix en un raspa-
llat regular mínim dos cops al dia, ús de fil 
dental i visites anuals al dentista per con-
trols i neteges.
 Des del CAP Palau-solità i Plegamans, 

l'equip d'odon-
tologia realit-
za controls a 
la població 
en general, 
prestant es-
pecial aten-
ció a infants 
de 0 a 14 

anys amb els 
quals es treba-

lla l'educació bu-
codental, posant el 

focus en la higiene i la 
tècnica de raspallat, i també 

realitzem fluoritzacions així com sellats de 
foses i fissures.
 Per altra banda, també oferim controls 
preventius i la higiene bucodental anual a 
dones gestants, pacients amb discapaci-
tats i dificultats per raspallar-se les dents, 
pacients amb un procés de càncer oral i 
pacients diabètics com a prevenció de 
càries i de la malaltia periodontal.

Salut bucodental
LA CONSULTA

La cotorreta pitgrisa és ori-
ginària de l’Argentina però 
va fer trampa, no us penseu 
que va volar sobre l’Atlàntic. 

Aquest ocell és una espècie exòtica i inva-
sora. Cap als anys 80 van aparèixer al Parc 
de la Ciutadella de Barcelona. Diuen les 
males llengües que es van escapar del zoo, 
altres llengües, també verinoses, diuen que 
se’ls van escapar a la Guàrdia Civil en un 
decomís a l’aeroport i altres diuen que pro-
cedien de particulars —era ocell de gàbia 

molt comú— que es van trobar joiosament 
al parc i van fer el que fan mascles i fe-
melles de qualsevol animal: procrear. I així, 
com qui no vol la cosa, es van estendre 
per tots els parcs i jardins dels pobles de 
Catalunya.
 És un ocell bonic, d’un verd lluent al dors 
i les parts inferiors clares, amb un fi barrat 
gris al pit força bonic. És sorollosa, crida-
nera, escandalosa i, per què no dir-ho, 
grollera. Fa nius colonials amb branquetes, 
pals i fulles que poden ser força volumino-
sos. Dintre d’una d’aquestes grans boles 
hi pot haver fins a una dotzeneta de cavi-
tats, sent cada una un niu.

COTORRETA PITGRISA (Myiopsitta monachus)
On el podem observar? Parcs i jardins. A 
l’Hostal del Fum, a la zona del monument a 
les víctimes del terrorisme, n’està ple.
A Catalunya: Jardins de ciutats però cada 
vegada entra més a zones agrícoles. Inicial-
ment restringida prop del litoral, ara ja es 
troba en comarques interiors. 
A Europa: Sobretot la conca mediterrània 
(Espanya, Itàlia, sud de França, Grècia).

Cotorreta pitgrisa
PALAU A VOL D'OCELL

ABEL JULIEN

www.aulainatura.catSi us interessen els ocells visiteu

FOTO: ABEL JULIEN

PU B L IC ITAT

CD l  í  n  i  c  a
 D  e  n  t  a  l
 V  a  l  l  o  c

@clinicadentalvalloc

+34 630 63 96 70

93 864 60 68

vallocclinicadental@gmail.com

Carrer de l'Estació 9, 2º 3ª
08184 Palau Solità i Plegamans

¡Más de 30 años al
servicio de tu sonrisa! Dietes personalitzades de tot tipus

Realitzem tot tipus de dieta amb seguiment personalitzat.
Sense productes, prohibicions ni restriccions d’aliments.
Seguim les pautes de la OMS.
Som Graduats en Nutrició Humana i Dietètica i membres del 
col·legi de Dietistes-Nutricionistes de Catalunya (CODINUCAT)

Informa-te’n al 93 864 32 76

Passeig de la carrerada Nº 14 · 08184 · Palau-Solità i Plegamans 
(dins el centre FISIOTERÀPIA PALAU)

 Correu electrònic: info@menjasa.es              web: www.menjasa.es

EL  C A L A I X

LA LLIGA FOTOGRÀFICA D'ARTS & FOTO
Febrer: TEMA LLIURE. Foto guanyadora: Mirada, de Joan Suñé

MALGRAT ESTAR RODEJADA DE MÚSICS, FESTA I GENT, Joan Suñé 
aconsegueix aillar la tendresa en els ulls d'aquesta jove. El món es difu-
mina al voltant de la seva mirada, com si l'espectador n'hagués de tenir 
prou amb ella i amb els so dels seus platerets. 

Si voleu més informació sobre les activitats del grup de fotografia del Taller de les Arts 
envieu un  correu a artsifoto@gmail.com  

Podeu veure la resta de fotos de la Liga a fototallerdelesarts.blogspot.com
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FU N DACIÓ  FOLCH  I  TOR R E S

DE PLEGAMANS
AL MÓN

Castell de Plegamans, seu de la Fundació Folch i Torres

La Fundació llença una nova iniciativa per recuperar les re-
presentacions de la popular obra de Josep M. Folch i Torres a 
Palau-solità i Plegamans. Vols participar-hi? Com més serem, 
més riurem! Contacta amb nosaltres a través de l’adreça de co-
rreu arxiu@fundaciofolchitorres.org o trucan al 640 052 532.

T'AGRADA FER TEATRE? 
VOLS PARTICIPAR EN ELS PASTORETS DE JOSEP MARIA FOLCH I TORRES

'Barcelona Atracción'
ORIOL VIÑAS I FOLCH

PU B L IC ITAT

Entre els llibres que conserva 
la Fundació Folch i Torres hi 
ha un conjunt de volums que 
relliguen la col·lecció de revis-

tes de nom Barcelona Atracción. I doncs? 
Què hi fan, aquí, entre tantes novel·les i 
llibres de poesia, d’art i de teatre? Si els 
fullegéssim tampoc no ho aclariríem, però 
gaudiríem d’un seguit històric de Cata-
lunya entre 1908 i 1936 amb fotografies, 
articles i anuncis d’aquell temps, tot rela-
cionat amb el turisme. I amb sort i pacièn-
cia potser ens ensopegaríem amb l’única 
fotografia que tenim dels germans Manuel 
i Josep Maria Folch i Torres junts, ben 
mudats i amb barret, i flanquejan Manuel 
Ribe, de quan treballaven a la Sociedad de 
Atracción de Forasteros; en Manuel Folch 
en fou el secretari general des del principi.
 Aquesta societat (SAF) es creà a Bar-
celona l’1 d’abril de 1908 a partir d’una 
comissió que existia a l’Ajuntament de 
Barcelona amb un nom similar, l’objectiu 
de la qual era la promoció del turisme a 
Catalunya. L’alcalde, per a apartar-la de 
les lluites polítiques d’aleshores, li donà 
una entitat publicoprivada. La seva junta 
la constituïa regidors de l’antiga comissió 
i representants d’institucions industrials i 
comercials que participaven en el seu fi-
nançament, així com ho feien l’Ajuntament 
i la Diputació de Barcelona i altres socis, 
que podien ser ajuntaments, empreses, 
botigues i fins i tot particulars. Obrí oficina 

en plena Rambla, 
a la Rambla del 
Centre, 30 (ac-
tualment 37), i 
per a difondre 
la finalitat i ac-
tuacions de la 
Societat edità 
la revista men-
sual Barcelo-
na Atracción.
 La revista, a 
més de nom-
broses fotografies, 
incorporava articles de divulgació 
turística de pobles i monuments, d’excur-

sions pel territori, de rutes per les ciutats, 
de festes i costums; es traduïen articles 
estrangers sobre el país, s’informava de 
la política estrangera sobre el turisme com 
a exemple a seguir pel govern, i s’insistia 
sobre la importància de la propaganda i la 
necessitat de millorar les xarxes d’hotels, 
de carreteres i ferrocarrils per a facilitar 
l’accés i visita arreu del territori d’uns visi-
tants cada cop més nombrosos.
 En Manuel Folch i Torres, el mateix any 
1908, oferí al seu germà Josep Maria d'in-
corporar-se a l'oficina, germà que domi-
nava el francès, après durant el seu exi-
li de gairebé tres anys a França en fugir 
d'una condemna de catorze anys per dos 
delictes (?): un parell d'articles publicats 

a la revista Tralla, en què celebrava la 
independència de Cuba. En Josep 
Maria just aquell estiu havia retornat, 
amnistiat d'un dels dos delictes i in-
dultat de l'altre, i continuava escrivint 
per a diversos editors i revistes, però 
li convenia un sou. Aquella feina que li 
oferien, que suposava contestar i es-
criure cartes en francès, guies i fulletons 
de propaganda, atendre els forasters de 
llengua francesa per a facilitar-los l'es-
tada i proposar-los visites i recorreguts, 
l'hi anava com anell al dit; mentre pogué 
(la col·laboració a "En Patufet" cada cop 
l'absorbia més), la compaginà amb la seva 
dèria d'escriptor fins al 1919 essent-ne el 
cap d'oficina. En Manuel ocupà el càrrec 
de secretari general de la SAF fins poc 
abans de morir, el desembre de 1928.

Dr. Roque Lucas
Medicina general privada
Concert amb les principals 
mútues

Consultes de dilluns a 
divendres amb cita prèvia:
93 864 41 33

C/Pau Casals, 28 - Palau-solità i Plegamans

Un cop tornat de l'exili, JM Folch i To-
rres necessitava feina. El seu germà 
Manel, aleshores director de la Socie-
dad de Atracción de Forasteros, n'hi va 

donar: contestar cartes de turistes fran-
cesos i col·laborar amb la revista 'Bar-
celona Atracción', una espècie de guia 
turística de Catalunya per capítols.

Es necessita: 
• Ajudant de cuina per   

rentaplats entre setmana  
i el cap de setmana

Interessats truqueu al
93 864 40 95

RESTAURANT MASIA

CAN BURGUÈS 
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OPINIÓ

"Tusikecirc proposa utilitzar el circ com 
eina de transformació social"

CAROL SORO (29 ANYS) - FUNDADORA DE TUSIKECIRC

--Com va sorgir la idea de crear l'associació 
Tusikecirc?
--Hi ha dos vessants. Ens vam ajuntar un 
grup de persones interessades en el circ 
i que vivim en la zona del Vallès i sempre 
ens havíem de desplaçar fins a Barcelo-
na per fer formacions i estàvem una mica 
cansades d’aquest desplaçament. Vam 
decidir generar una cosa més local per 
tota aquella gent que els hi interessa molt 
el circ, per tal de no haver de desplaçar-se 
tant. Per un altre costat, com a educadora 
social jo i les meves companyes, teníem 
la necessitat de generar activitats inclusi-
ves on no només es treballés amb col·lec-
tius concrets, sinó amb la diversitat que 
hi ha realment a les poblacions on vivim 
i d’aquesta manera treballar-la perquè així 
es traslladi a la comunitat. Es tracta d’uti-
litzar el circ com una eina d’inclusió social.
--Quina és la varietat d'acrobàcies que en-
senyeu a les classes?
--Fem classes principalment de teles i tra-
pezi, dirigides a infants i joves. També uti-
litzem moltes altres disciplines, el clown, 
el teatre, la dansa… Ho fem més a través 
del joc per preparar el cos abans de pujar 
a l’aeri. Un cop al mes també fem forma-
cions d’altres disciplines llavors toquem 
de tot, intentem cada mes oferir una pro-
posta diferent per donar feina als artistes 
de la zona i a la vegada oferir diferents pro-

postes culturals al poble.
--Com poden els interessats unir-se a l'as-
sociació i participar en les activitats que 
organitza?
--Actualment, el problema que tenim és 
que tot el que són grups de circ estan 
plens, perquè hi ha un límit de ràtio le-
gal que no podem superar. Però es pot 
provar en les activitats que fem puntuals 
un cop al mes, i també generem espais 
d’entrenament obert, és que es pot venir 

a utilitzar les instal·lacions pel teu propi ús 
i nosaltres regulem, totes les activitats que 
oferim són gratuïtes. 
--Quins són els majors reptes que afronteu?
--El principal és la falta de formació en 
aquesta disciplina. Sí que existeix molta 
informació en l'àmbit circense i molta in-
formació en l'àmbit educador social, psi-
còleg i pedagog, però la formació de circ 
social, d'utilitzar la potencialitat de les arts 

com a eina transformadora és una cosa 
molt innovadora i molts cops ens trobem 
una mica perdudes en poder accedir a 
més formacions per continuar creixent. 
Ens falta trobar formadors perquè és un 
perfil molt concret. A Palau i Riells està 
arribant el circ ara i no hi ha moltes per-
sones que tinguin formació. També és una 
feinada gestionar projectes i aconseguir 
subvencions. Intentem que no sigui l'apar-
tat econòmic una de les conseqüències 
que generen exclusió i hem de buscar 
contínuament subvencions, però fins al 
dia d'avui ens estem sortint.
--Quins són els plans de futur de Tusikecirc 
i com esperen contribuir al desenvolupa-
ment de les arts circenses?
--Seria aconseguir una regularitat econò-
mica i tenir més reconeixement econòmic, 
poder tenir un salari més digne. Contribuir 
en la importància del circ com a  eina de 
transformació social, creiem que és una 
cosa molt important i tan innovador que 
no té reconeixement encara. A la vegada 
la descentralització del circ a les grans 
ciutats, en l’àmbit rural no hi ha tant circ, 
estem aproximant el circ a zones que nor-
malment no hi arribarien. El circ no és un 
esport competitiu, al contrari, es treballa la 
cohesió en grup i estem ensenyant a què 
hi ha maneres de fer esport d’una manera 
més sana.

"Les nostres acti-
vitats són gratuï-
tes, intentem que 
el tema econòmic 

no sigui motiu 
d'exclusió"

PARAULA DE JOVE

Ha fet de l'afició 
una vocació, de la 
vocació una feina, i 
de la feina una eina 
de transformació 
social. Les seves 
sessions de circ a 
l'Escorxador estan 
plenes de joves amb 
ganes d'afrontar la 
vida fent acrobàcies.

OPINIÓ

PAULA MUÑOZ

PU BL IC ITAT

RUISAN ASSESSORS. SL
Assessorament d’empreses

- Assessorament Fiscal, Laboral i Comptable.
- Servei d’advocats: Laboral, Mercantil i Civil.
- Declaració de Rendes
- Assessorament de la seva activitat sense com-
promís
- Informes finances i RAI

C/ Sant Pau, 94  - 08140 Caldes de Montbui
Tel. 93 865 48 25 - Fax. 93 865 47 26

E-mail: administracion@ruisanassessors.es

Avenida Camí Reial, 26  (junto a La Menorquina) 
Palau-solità i Plegamans

SE TRASPASA POR JUBILACIón

Interesados llamar al 
93 864 93 53

Milord II
BAR-RESTAURANTE  
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El ple municipal de febrer, cele-
brat dijous 19, va ser d'aquells 
exprés. En menys de 50 minuts 
ja s'havien despatxat els 16 
punts de l'ordre del dia. El punt 
més destacat va ser la creació 
d'una comissió municipal per 
fer seguiment de la sequera 
al nostre poble i estudiar les 
possibles accions que es pu-
guin adoptar en l'àmbit local 
per pal·liar-ne els efectes. La 
comissió estarà integrada per 
quatre membres del Govern, 
encapçalats per Oriol Lozano, 
que la presidirà, un represen-
tant de cada partit de l'oposi-
ció, un tècnic de l'Ajuntament 
i un representant de l'empresa 
CASSA, concessionària del 
servei de subministrament d'ai-
gua a Palau-solità i Plegamans.
 La comissió, que ja és opera-
tiva a partir de la seva aprovació 
en el ple, es fixa com a objectius 
realitzar el seguiment dels indi-
cadors de sequera; vetllar pel 
compliment dels deures de co-
municació a l’Agència Catalana 
de l’Aigua; coordinar i donar 
les instruccions corresponents 
a les àrees de l’Ajuntament i a 
CASSA; vetllar per la bona in-
formació envers la població del 
municipi i vetllar pel compliment 
i execució de les mesures inclo-
ses al Pla Especial de Sequera.
 Ni aquest ni cap punt de l'or-
dre del dia va generar gaire de-
bat. Només la moció presenta-
da per Ciutadans per tal que la 
web de l'Ajuntament tingui una 
versió accessible en espanyol 
va suscitar una mica d'inter-
canvi verbal. Andres Martínez, 
regidor taronja, va exposar la 
demanda com una reivindicació 
de servei a la ciutadania caste-
llanoparlant, però argumentant, 
entre d'altres, la Declaració 
Universal de Drets Lingüístics. 
Ignasi Fargas, que va defensar 
la postura del Govern, li va faltar 
temps per fer-li veure a Martínez 
el contrasentit d'utilitzar aques-
ta declaració, que defensa les 
llengües minoritàries, per defen-
sar el castellà davant el català. 

L'Associació de Veïns de Can 
Riera té presentats dos con-
tenciosos administratius contra 
l'Ajuntament de Palau-solità i 
Plegamans per denunciar irre-
gularitats en alguns dels tràmits 
d'adjudicació per la construc-
ció de 52 habitatges de protec-
ció oficial (HPO) en aquella ur-
banització. A principis de febrer, 
el Consistori va informar en una 
nota de premsa que l'Oficina 
Antifrau i el Síndic de Greuges 
havien arxivat les respectives 
queixes dels veïns, però això no 
significa que no s'hagin consi-
derat les denúncies.
 De fet, la resolució d'Antifrau 
aclareix que és la presentació 
d'un contenciós administratiu 
el que atura la seva actuació, 
ja que és un dels supòsits que 
contempla la seva normativa. 
Antifrau deixa la investigació 
en mans de la justícia ordinària, 
però tal com destaca també la 
mateixa nota, "sens perjudici 

de la possibilitat de reobrir o 
iniciar noves actuacions con-
nexes en el cas que es tingués 
en coneixement de noves da-
des o circumstàncies de les 
quals no es tenen coneixement 
en aquest moment."
 Les dues demandes presen-
tades per l'AVV fan referència a 
la concessió sense concurs i a 
l'atorgament de llicència sense 
respectar el procediment esta-
blert pel Pla d'Ordenació Urba-
nística del Municipi (POUM). Els 
veïns van reaccionar a la nota 
de l'Ajuntament sobre l'arxiva-
ment per part d'Antifrau denun-
ciant un intent de manipulació. 
Per la seva banda, Patricia Frei-
re, regidora d'habitatge, va de-
clarar al respecte que qualsevol 
veí o associació del poble té el 
dret d'interposar les queixes o 
denuncies que cregui oportu-
nes, però que "com a govern 
teníem la tranquil·litat que no 
incorríem en cap irregularitat. 

Continuem impulsant el procés 
de construcció d'habitatges 
d'HPO al municipi".
 En relació amb aquest mateix 
cas, aquest mes s'ha fet públi-
ca una resposta parlamentària 
de la consellera de Territori, Es-
ter Capella, a pregunta del grup 
parlamentari de Junts per Cata-
lunya. La consellera republica-
na tira hemeroteca per respon-
dre i apunta que l'Institut Català 
del Sòl "va descartar aquesta 
ubicació per no complir amb 
els criteris establerts per l'IN-
CASÒL, com la manca de ser-
veis, l'allunyament del centre 

urbà, o de transport." La conse-
llera d'ERC conclou la resposta 
recordant que "l'INCASÒL té 
signat un conveni amb l'Ajunta-
ment de PsiP, mitjançant el qual 
l'Ajuntament cedeix un solar en 
dret de superfície per 75 anys 
a l'INCASÒL perquè es cons-
trueixin 36 allotjaments al carrer 
Borrell".
 La resposta parlamentària de 
Capella eludeix una de les pre-
guntes plantejades per Junts, 
en el sentit d'explicar els criteris 
que porten a considerar ade-
quada la ubicació que el mateix 
INCASÒL havia descartat.

La sequera ja té comissió Els contenciosos de l'AVV de Can Riera 
contra l'HPO segueixen endavant
L'Oficina Antifrau i el Síndic de Greu-
ges arxiven el cas de l'HPO a Can Rie-
ra però ho fan perque els veïns tenen 
presentades demandes contenciós ad-
ministratives al jutgat. Aquestes dues 
causes segueixen actives.

El Síndic de Greuges de Cata-
lunya s'ha adreçat a l'Ajunta-
ment de Palau-solità i Plega-
mans per demanar "que ens 
informeu del resultat de la baixa-
da de graus del focus i també 
sobre la col·locació de la lona" 
a les instal·lacions esportives de 
Can Falguera. Aquestes mesu-
res van ser la resposta propo-
sada per l'Ajuntament davant 
les queixes dels veïns de les 
instal·lacions des de fa mesos, 

i que van demanar la interven-
ció del Síndic davant la falta de 
solucions per part del consis-
tori. En una carta adreçada als 
veïns, amb data de 19 de febrer 
del 2024, l'oficina del Síndic de 
Greuges reclama informació al 
consistori de diverses gestions 
fetes a partir de les queixes ele-
vades per un grup de veïns que 
tenen les cases colindants a les 
instal·lacions.
 A més de la contaminació 

El Síndic pregunta per  les mesures per 
paliar l'excés d'il·luminació a  Can Falguera

lumínica que els provoquen els 
focus de les pistes de pàdel, els 
afectats es queixen també de 
l'excés de soroll. Sobre això, el 
Síndic demana a l'Ajuntament 
que li remeti els resultats d'un 
mesurament sonomètric que 
s'havia d'encarregar a l'empre-
sa TÜV SÜD ATISAE, S.A.U. La 
carta també assenyala que s'ha 
demanat "l'avaluació que ha-
víeu d'efectuar respecte a certs 
paràmetres acústics que supe-
raven els valors recomanables 
amb relació al mapa acústic del 
municipi i l'Ordenança de soro-
ll, valoració que haureu pogut 
efectuar si disposeu del mesu-
rament sonomètric".

El ple de febrer va aprovar el Pla Es-
tratègic de Subvencions 2024 que 
contempla poc mes de 365.000 eu-
ros destinats a ajudes a tercers. El 
pla es revisa anualment i contempla 
els fons municipals destinats a incen-
tivar les activitats del teixit cultural, 
esportiu i associatiu de Palau-solità 
i Plegamans. Enguany es repeteixen 
molts dels convenis que s'assignen 
anualment, com ara el de Creu Roja, 
Protecció Civil, la Fundació Folch i 
Torres, Adispap o Fancom, entre d'al-
tres. Són les subvencions que s'ator-
guen de forma directa mitjançant la 
signatura d'un conveni entre l'Ajun-
tament i l'entitat receptora (DMC). 
L'altre tipo de subvencions són les 
assignades mitjançant concurrència 
competitiva (CC), és a dir, que són 
dotacions económiques previstes 
pel consistori per atendre aquelles 
peticions que compleixin els requisits 
marcats en cada cas, i que es distri-
buixen en funció de la demanda. En 
aquest paquet s'inclouen els ajuts a 
la mobilitat amb transport adaptat, o 
als menjadors escolar, per exemple.

365.000 € en 
subvencions pel 2024 

La votació d'aquesta moció va 
provocar un dubte a la sala, ja 
que ERC i PSC es van abstenir, 
cosa que va provocar un empat 
entre el vot favorable de Cs i el 
vot contrari de Junts. Va haver 
de desempatar el vot qualitatiu 

de l'alcalde, que va optar per 
aprovar la moció, però sempre 
supeditant aquesta millora de la 
web a la disponibilitat tècnica i 
de recursos econòmics.
 L'altra moció aprovada en el 
ple va ser la de suport a la page-

sia, presentada conjuntament 
per PSC i ERC, amb el suport 
de Junts. Els dos partits havien 
presentat inicialment una moció 
cadascun sobre aquest tema, 
però finalment van poder con-
sensuar conceptes i el suport 
als pagesos es va fer de forma 
unificada. També Cs va votar a 
favor de la moció.
 En el torn de precs i pregun-
tes, tots els partits de l'oposició 
van coincidir en prestar atenció 
a les demandes dels veïns de 
Can Falguera que es queixen 
de la contaminació lumínica i 
sonora que generen les pistes 
de pàdel. L'alcalde es va dirigir 
a alguns dels veïns presents a 
la sala i els va instar a reunir-se 
per passar-los al dia de tot el 
que s'ha fet i es preveu fer per 
solucionar la qüestió.
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C/Camí Reial, 132 - Palau-solità i  Plegamans
palau@asesorstc.com / www.asesorstc.com

Els teus assessors en temes fi scals, laborals, 

comptables i jurídics, des de 1987 a Palau

PER A PARTICULARS, AUTÒNOMS I PIMES

93 394 85 42            93 394 85 47

FISCAL, LABORAL COMPTABLE I JURÍDIC

ANTENES PALAU

Tel.-  635 636 493         atenció per WhatsApp    
antenespalau@yahoo.es

Antenes terrestres i parabòliques / Porters automàtics  
Comandaments TV / Sistemes de televigilància 

Comunitats, particulars
i empreses...

INSTAL·LACIÓ i REPARACIÓ

   RED

        PONTIAC 

  Grup: LA BASCULA de Sabadell    

       17 de Març 
     Reserva per WhatsApp al numero 

                  650 47 99 24
      Venda a taquilla una hora abans

 Al Teatre de la Vila a les 18,30

El FC Palau denuncia la col·locació 
de càmeres als vestidors

El FC Palau va activar el proto-
col de delicte sexual i va presen-
tar una denúncia als Mossos en 
descobrir l'existència de sen-
sors amb càmera de gravació 
en els vestidors que utilitzen els 
nens i nenes del club a l'estadi 
municipal Francesc Serracanta. 
Dijous 15 de febrer, les noies de 
l'equip cadet femení van anar al 
despatx del president del club, 
Francesc Garcia, i li van mos-
trar una càmera que havien vist 
dins el vestidor, enfocada cap a 
la zona on elles es canvien.
 Garcia va comprovar llavors 
que, a més de la que les noies 
li van portar, hi havia tres càme-
res idèntiques més en altres tres 
vestidors. Les càmares estaven 
col·locades al costat d'un altre 
dispositiu preexistent. Es va 
posar en contacte amb la regi-
doria d'Esports per explicar els 
fets i paral·lelament va decidir 
activar el protocol de delicte se-
xual. L'endemà Garcia va portar 
la càmera que havien agafat les 
noies com a prova i va presen-
tar la consegüent denúncia da-
vant dels Mossos d'Esquadra. 
Mentrestant, tècnics de l'Ajun-
tament van procedir a retirar les 
altres tres càmeres.
 El FC Palau va començar 
llavors una tanda de reunions 
informatives amb els pares i 
mares del club per informar del 
cas, que ja havia transcendit 
fora de Palau i ha estat publi-
cat per diversos mitjans. Da-
vant l'enrenou i la indignació 
creixent, l'Ajuntament va eme-

tre, el 22 de febrer, un comuni-
cat per aclarir els fets. Segons el 
consistori, els aparells instal·lats 
no són càmeres sinó sensors 
antiintrusió amb opció de gra-
vació que només s'activa quan 
l'alarma està ac-
tivada i no hi ha 
cap persona a 
les instal·lacions. 
El text, sginat 
per l'advocada 
del consistori 
Sandra Cortiella,  
assegura que 
aquests sensors 
es van instal·lar 
el 2011 i que el 
club n'era co-
neixedor. També 
especifica que l'Ajuntament pot 
acreditar que no hi ha hagut 
mai captació d'imatges de cap 
persona i que la seva instal·la-
ció ha estat assessorada per 
una empresa especialitzada. 
Conclou la nota que per part de 
l'Ajuntament es volen mantenir 
els sensors antiintrusió però eli-
minant la funció de les càmeres. 
El comunicat de l'Ajuntament, 
però, no aclareix quin dels dos 
dispositius que hi havia en els 
vestidors, segons es pot veure 
a la foto, era del 2011 i quin és 
afegit posterior. Ni tampoc en 
quin moment s'afegeix aquest 
nou dispositiu o qui té el con-
trol dels dispositius de gravació 
i accés a les possibles imatges 
gravades en cas que es pro-
duïssin.
 La rèplica del FC Palau va tri-

Els aparells eren sensors amb sis-
tema de gravació antiintrusió ins-
tal·lats per l'Ajuntament. El consis-
tori diu que el club era coneixedor 
de les càmeres, però des de l'enti-
tat ho neguen i han presentat de-
núncia davant els Mossos.

gar 4 dies i va 
ser contundent. 
En un comuni-
cat fet públic el 
26 de febrer el 
club lamenta, 
en primer lloc, 
que des de l'ini-
ci de la polèmi-
ca, el regidor 

d'Esports, que és el mateix 
alcalde, Oriol Lozano, no s'ha-
gués posat en contacte amb 
el club per interessar-se pel 
tema. A continuació rebat, un 
per un, tots els comentaris del 
comunicat municipal. En primer 
lloc, recorda que està prohi-
bit la col·locació de qualsevol 
mena de càmera o sistema de 
gravació en vestidors. També 
desmenteix rotundament ser 
coneixedor ni posseïdor dels 
codis de cap sistema de sen-
sors amb càmera a les instal·la-
cions municipals, alhora que re-
corda que la junta actual es va 
fer càrrec del club el 2013, dos 
anys després de la instal·lació 
dels sensors, segons la nota del 
Consistori. El FC Palau acaba 
la seva comunicació encoma-
nant-se a la investigació oficial 

en mans dels Mossos, que serà 
la que finalment esclarirà totes 
les responsabilitats i la que de-
terminarà si s'han gravat o no 
imatges dins dels vestidors.
 Uns dies després d'aquest 
comunicat, 76 pares i mares de 
jugadors del club es van sumar, 
a títol individual, a la denúncia 
presentada pel club a la comis-
saria de Santa Perpètua.
 Aquest cas ha afegit més 
tensió a les relacions entre el 
Govern municipal i el FC Palau, 
ja molt deteriorades a causa 
de la intenció del Consistori de 
retirar la concessió de l'estadi 
municipal al club, acusant-lo 
d'incompliment de contracte. 
Aquest procés està ara abocat 
a un contenciós administratiu 
un cop l'Ajuntament ha rebutjat 
les al·legacions del club. L'ad-
vocada que representa al FC 
Palau en el cas ha demanat do-
cumentació a l'Ajuntament per 
tal de presentar el cas en els ju-
tjats administratius i demostrar 
les raons de l'actual junta da-
vant les demandes municipals.

EDITORIAL A LA PÀGINA 2
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A BA NS  I  A R A L’ INFOR M ATI U

A la dreta de la foto en blanc i negre es pot apreciar l'edifici conegut com La Vaqueria, que fou regentada per l'avi d'en Josep Aguilà (autor de la foto) a partir del 1912. La Vaqueria 
va ser enderrocada el 1973, i en el seu lloc es troba la casa familiar dels Aguilà, coneguts per la gent del poble de tota la vida com els de La Vaqueria.

TENS UNA FOTO ANTIGA QUE T’AGRADARIA VEURE EN AQUESTA SECCIÓ? ENVIA UN MAIL A PSIP@GMAIL.COM O UN WHATSAPP AL 629 26 26 82

Carrer Padró, 10-12  (1970 - 2024).

Plaça de la Vila

FOTOS: JOSEP AGUILÀ (ESQUERRA) I L’INFORMATIU
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La companyia Teatre Segle XX, 
de Sant Fost de Campsentelles, 
va ser l'encarregada d'escenifi-
car diversos quadres d'Els Pas-
torets, de Josep Maria Folch i 
Torres, amb el castell de Plega-
mans com a escenari. La repre-
sentació va tenir lloc diumenge 
25 de febrer al matí, dins dels 
actes de la XV Jornada d'Els 
Pastorets que organitza cada 
any la Fundació Folch i Torres. 
El matí va començar amb una 
visita guiada pel castell, seu de 
la FFIT. Una cinquantena de 
persones van rebre les aten-

cions de Jordi Folch, director 
de la Fundació, que els va guiar 
durant el recorregut. Tot seguit, 
en Lluquet i en Rovelló van co-
mençar a dir de les seves al patí 
del castell. D'allà es va passar 
dins de la fortalesa, on es van 
poder veure dimonis i algun an-
gelet. La matinal va acabar amb 
un refrigeri pels assistents i un 
sorteig de llibres i contes del 
fons de la Fundació. La FFiT 
organitza cada any aquesta jor-
nada, en la que convida un grup 
teatral amb tradició en la repre-
sentació d'Els Pastorets.

Pastorets al castell

L'Ajuntament de Palau-solità i 
Plegamans activarà definitiva-
ment el control horari d'estacio-
nament a la zona blava i san-
cionarà tant l'estacionament 
sense disc com sobrepassar el 
límit d'estacionament permès. 
Així ho va exposar la regidora 
de Seguretat, Eva Soler, en una 
reunió mantinguda amb una re-
presentació de comerciants del 
poble. Soler va explicar que el 
nou reglament de mobilitat ha-
via actualitzat les sancions per 
aquest concepte, cosa que ara 
fa més factible aplicar el regla-
ment. Dels 200 euros previstos 
en l'anterior normativa, ara s'ha 
passat als 60 euros (30 si es 
paga en un termini determinat).
 La regidora no va concre-
tar en quin termini de dates es 
començarà a multar en la zona 

blava, però va apuntar que 
abans es recuperarà la cam-
panya informativa que fa uns 
mesos ja va llançar el consistori 
per conscienciar sobre el bon 
ús d'aquests aparcaments. La 
intenció és aconseguir rotació 
en l'aparcament per permetre 
que els veïns que venen a com-
prar al centre disposin de lloc a 
prop dels comerços.

L'ex diputat al Congrés per 
ERC, Joan Tardà, va assistir di-
vendres 2 de febrer a una reunió 
de treball amb militants i simpa-
titzants d'ERC a Palau-solità 
i Plegamans. Abans d'iniciar 
el debat, que va tenir lloc sen-
se la presència dels mitjans al 
local d'aquest partit al carrer 
Plegamans, Tardà va contestar 
algunes preguntes a la premsa 
sobre el moment polític que viu 
l'independentisme. 
 L'ex diputat va assegurar 
que cal aprovar la llei d'amnistia 
com més aviat millor, i que tibar 
la corda, tal com ha fet Junts, 
és donar munició a la dreta es-
panyola. Tardà creu que l'am-
nistia serà possible ara, i no fa 
cinc anys, quan la majoria inde-

pendentista també podia haver 
evitat la investidura de Pedro 
Sánchez, perquè el partit socia-
lista ha evolucionat. 
 Preguntat sobre immigració, 
el republicà va dir que l'actual 
llei d'estrangeria espanyola és 
una cotilla que fa molt difícil el 
traspàs de competències. Tar-
dà afirmà que s'ha de prioritzar 
és el dret d'acollida i el que cal 
és evitar a tot preu la fractura 
social en funció dels orígens.

'Renovables: l'energia de la lli-
bertat' és el títol del llibre escrit 
a tres mans per Jaume Morron, 
Manel Torrent i Ramon Tremo-
sa, i que van venir a presentar 
en persona a l'auditori de la 
masia de Can Cortes, convi-
dats per Junts per Palau-solità 
i Plegamans. L'acte va tenir lloc 
el dimarts, 30 de gener. 
 Els tres experts van desgra-
nar, cadascun en la seva es-
pecialitat, els diferents apartats 
del llibre. Josep Morron va do-
nar xifres i dades globals i lo-
cals sobre el desenvolupament 
de les renovables. Va posar 
exemples com Estònia o Escò-
cia, que han aconseguit nivells 
d'autogeneració molt elevats i 
en relativament poc temps, i va 
situar la realitat catalana en un 
escenari de privilegi pel que fa 

a recursos però preocupant pel 
que fa a voluntat política. To-
rrent va exposar les propostes 
de gestió i les vies que el llibre 
explora per assolir una més 
gran eficiència en l'explotació 
dels recursos. I finalment Tre-
mosa es va centrar més en la 
part econòmica.
 Els tres ponents es van preo-
cupar d'insistir en la importàn-
cia que Catalunya acceleri la 
transició energètica i s'asseguri 
l'autoconsum per poder assu-
mir amb garanties una sobira-
nia nacional.
 En acabar l'exposició es va 
obrir un torn de preguntes del 
públic. El tema va despertar 
molt interès, ja que la gent de la 
sala, força plena, va allargar la 
sessió amb les seves qüestions 
durant 45 minuts més. L'Ajuntament reactivarà el 

control de la zona blava L'ex diputat Joan Tardà, en 
visita de feina a PsiP

Junts porta el debat de les 
energies renovables a PsiP
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L'Ajuntament inicia 
un procés per definir
projectes estratègics

L’Ajuntament de PsiP, a través 
de l'oficina Palau Avança, ha 
presentat  el projecte 15 mil 
oportunitats, un procés partici-
patiu dissenyat per descobrir i 
treballar oportunitats de desen-
volupament social i econòmic 
per a Palau-solità i Plegamans. 
Es tracta d'una iniciativa ober-
ta a tota la població major de 
16 anys. 15 mil oportunitats es 
centrarà en l'economia social 
i solidària i constarà de tres 
fases. La primera, batejada 
com Identifiquem, preten de-
tectar els reptes i es definiran 
les oportunitats compartides. 
Aquesta primera etapa del pro-

cés participatiu consta de 4 
reunions específiques. La pri-
mera, mantinguda el dijous 29 
de febrer, va agrupar personal 
tècnic i polític. La segona, pre-
vista pel 7 de març, convocará 
al jovent del poble. El mateix dia 
tindrà lloc la tercera taula rodo-
na, que abordarà experiències 
inspiradores d’altres municipis. 
El 15 de març la sessió s'obrirà 
a tota la ciutadania, de 18.30 a 
20.30 a la Sala Polivalent.
 La segona fase del procés 
participatiu s'ha batejat com 
Definim i tindrà lloc a l'abril. Es 
desenvoluparan tallers partici-
patius per elaborar projectes 

estratègics compartits. La par-
ticipació ciutadana es centrarà 
en la trobada del 5 d’abril a de 
la sala Polivalent. La sessió, de 
18 a 20 h, tractarà de definir, a 
partir de la intel·ligència col·lec-
tiva, projectes de manera com-
partida entre ciutadania i perso-
nal tècnic municipal.
 El procés participatiu es tan-
carà amb la fase nomenada 
Punt de partida i full de ruta, 
que tindrà lloc durant el mesos 
de maig i juny. En aquest punt, 
es presentaran els resultats ob-
tinguts i s'iniciarà la implemen-
tació de l'estratègia definida. En 
aquest sentit, aquesta és una 

fase de validació i retorn dels 
resultats però també, de co-
mençar-se a arremangar. Així, 
s’activarà la primera línia de tre-
ball que fa arrencar l’estratègia. 
Aquesta és també la fase per 
definir l’estructura i espais de 
participació municipal estables, 
així com la definició i incorpo-
ració d’eines amb perspectiva 
d’Economia Social i Solidària a 
les diferents àrees municipals.
 La web per fer les inscripcions 
a les diferents trobades està 
oberta i operativa al següent 
enllaç: https://participa311-pa-
lauplegamans.diba.cat/proces-
ses/oportunitats15000

     

Telèfons 24h: 93 864 68 40 - 93 864 56 94
sat-manaut@earboclimat.com

Ofi cina i taller: C/Diagonal 45, ofi cina -  PsiP

RI 08/154652
Carnet:
CRC-1139-B

Calderes adaptades 
a la normativa RITE

• Servei tècnic ofi cial Manaut i Biasi
• Tarifes de reparació ofi cials de fàbrica
• Reparació i canvis de radiadors i 
components
• Instal·ladors propis per a reposició de 
calderes de gas i gasoil amb pressupost 
sense compromís
• Instal·lacions de calefacció i aire 
condicionat domèstic
• Venta de recanvis segons tarifa ofi cial
• Contractes de manteniment de garantia 
total (peces, mà d’obra i desplaçament) + 
revisions anuals obligatòries RITE
• Avalats pel certifi cat ISO 9001
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'15.000 oportunitats' proposa un 
procés participatiu per trobar 
idees de desenvolupament en eco-
nomia social i solidària.

La Fundació Folch i Torres va 
celebrar el 2 de febrer el dia 
Mundial de la Lectura en veu 
alta. Ho va fer com no podia ser 
d'altra manera, amb una sèrie 
de declamacions de textos de 
Ramon Folch i Camarasa. La 
jornada es va obrir al matí, amb 
recitals al castell de Plegamans 
i va continuar a la tarda a la 
Torre Folch. La iniciativa es va 
plantejar també com un petit 
homenatge a la figura de l'autor 
plegamaní en el cinquè aniver-
sari de la seva mort.
 La sessió de matí va tenir lloc 
a l'auditori del castell. Allà alum-
nes de 4t, 5è i ESO de la Mari-
nada i de l'Institut Can Periquet 
van llegir, entre les 10 i les 13 
hores, fragments de El gafarro-
net, d'El nàufrag feliç i diversos 

poemes i cançons de Folch i 
Camarasa. A la tarda, a la sala 
Massagran de la Torre Folch, va 
ser el torn de membres de Fa-
rrigo Farrago, del Club de Lec-
tura del Taller de les Arts i amics 
i col·laboradors de la Fundació. 
Entre tots ell va destacar la par-
ticipació d'una desena d'alum-
nes del Consorci per la Norma-
lització Lingüística, estudiants 
de català des de fa dos anys. 
Es van llegir textos de Perfecte 
escriptor mediocre, Les convic-
cions del dr. Surell, L'estiu més 
bonic i Bon dia pare.
 La iniciativa va comptar tam-
bé amb les veus de Raquel 
Puig, Joan Martínez, Sira Riera i 
Eduard Garcia, de Ràdio Palau, 
que van gravar lectures d'Es-
trictament confidencial.

Lectura en Veu alta per 
homenatjar Ramon Folch
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El dissenyador palauenc Marc 
Viamonte ha estat en el centre 
d'una polèmica que ha saltat 
als mitjans de comunicació es-
tatals. Viamonte és el creador 
del cartell de Carnaval de Mo-
lins de Rei, encàrrec que rep 
des de fa 6 anys. El d'enguany 
presenta el que sembla una ba-
canal en una piscina, res molt 
diferent dels cartells anteriors, 
on l'artista sempre ha apostat 
per l'erotisme i la provocació.
 Tots els cartells de Viamonte 
havien generat certa polèmica, 
però sempre reduïda a les xar-
xes socials de la localitat. El salt 
als mitjans estatals es produeix 
quan el diari digital Metrópoli 
dient que la població de Mo-
lins estava en xoc a causa de 

la creació de Viamonte. Del text 
es va passar al vídeo i del vídeo 
a la televisió i la premsa genera-
lista. Viamonte ha hagut d'aten-
dre a la Cuatro, Telecinco i a di-
versos diaris d'abast nacional.
 La polèmica, però, no ha 
preocupat gens ni al creatiu 
ni a l'Ajuntament molinenc. Al 
contrari, "ens ho prenem com 
una promoció, tant pel Car-
naval com per mi mateix". De 
fet, explica Viamonte, la idea 
d'aquests cartells era donar una 
empenta al carnaval de Molins 
de Rei davant d'altres també 
força implantats a la zona. El 
dissenyador no ha dubtat a ex-
portar la polèmica a les seves 
pròpies xarxes, convençut de 
rendibilitzar-la en un futur.

L'associació Dones per les 
Dones de Palau-solità i Plega-
mans, que actualment compta 
amb 84 sòcies, ha celebrat la 
darrera setmana de febrer els 
seus 20 anys d'existència. Per 
commemorar tan assenyala-
da xifra, es van organitzar tres 
actes, dos d'ells oberts al pú-
blic general i un tercer reservat 
exclusivament per a sòcies. El 
primer acte va consistir en una 

entrevista a Paquita Acosta, 
una de les sòcies fundadores 
de l'entitat i que n'ha estat pre-
sidenta durant 8 anys fins fa 
unes poques setmanes. L'en-
trevista, conduïda per Mercè 
Faraudo, es va celebrar a l'au-
ditori de Can Cortès el dimarts 
27. Acosta recordar els primers 
anys de Dones per les Dones, 
que tot i tenir uns inicis molts 
vinculats a partits polítics, avui 

es declara una entitat apolítica.
 El segon acte d'aniversari 
va tenir lloc dos dies després 
al mateix escenari. Va consis-
tir en una xerrada a càrrec de 
Paloma Sepúlveda. Sota el títol 
'Juntas creando: Tejiendo ideas 
feministas para un mundo igua-
litario' es van abordar el paper 
de la dona en el món actual i es 
van llençar idees per aconse-
guir la igualtat de gènere.

El cartell de Marc 
Viamonte, polèmic 
a Molins de Rei

20 anys de Dones
NOTÍCIE S NOTÍCIE S

Excursió al Pedraforca
Dimecres, 17 d’abril. Sortida a les 07.30
Cobrament l’11 d’abril

SORTIDA D’ABRIL

54
EUROS

Excursió a Mura
Dimecres, 13 de març
Cobrament el 7 de març

  LA SORTIDA DE MARÇ   SORTIDES DE MAIG

49
EUROS

23 de març
13 d’abril
4 de maig
11 de maig

18.15
18.15
18.15
18.15

Música: Juan Carlos
Música: Rosa Tura
Música: Jordi Bruch
Música: Joan Doble Fase

  BALL DE TARDA A LA SALA POLIVALENT - Camí Reial 137   XERRADA

3 € SOCIS

4 € NO SOCIS

Els Balcans  (7 dies) 
Del dijous, 16, al dime-
cres, 22, de maig

1.840
EUROS

Concert d’Andre Rieu a 
Maastricht. 
Dates per determinar

N.D.
EUROS

Bingo. Dilluns, 
dimarts i dime-
cres, de 17.00 a 
19.00 hores

Jocs de taula. 
Dijous, de 16.00 
a 19.00 hores

Costura. Totes 
les tardes, de 
16.00 a 19.00 
hores.

Per contactar amb el Casal de 
la Gent Gran truqueu al 

938 644 177 
o envieu un email a 

casalgentgranpsp@gmail.com 

  ACTIVITATS DE LES TARDES AL CASAL

AMB LA COL·LABORACIÓ DE:

 Dones per les Dones va tan-
car les celebracions amb un so-
par de germanor, exclusiu per 
a sòcies, a la sala Polivalent. 
L'entitat, que desplega força 
activitat durant tot l'any, prepa-
ra ja la clàssica cita teatral amb 
motiu del 8 M, Dia Internacional 
de la Dona. La cita serà el 8 de 
març al teatre de la Vila a les 
18.00.
 També durant el mes de fe-
brer l'entitat ha celebrat la seva 
assemblea general, de la que 
ha sortit una nova junta directi-
va. Montse Juny és la nova pre-
sidenta de l'associació Dones 
per les Dones, en substitució 
de Paquita Acosta, que deixa 
el càrrec després de 8 anys. El 
canvi es va aprovar en l'assem-
blea general que es va celebrar 
el 31 de gener. Juny estarà 
acompanyada en la nova junta 
per Maria Marín Franconetti (vi-
cepresidenta), M. Carmen Ca-
muñas (tresorera), i Lidia Peiró 
(secretaria).
 Durant la reunió, que va 
comptar amb la presència de 
49 sòcies, es van presentar els 
comptes  anuals de l’any 2023, 
sent acceptades per totes les 
sòcies presents. També es van 
exposar propostes d'activitat 
pel 2024.

Com ja és habitual, la celebra-
ció del 8M, Dia Internacional 
de la Dona, sobrepassa les 
24 hores i inunda l'agenda de 
propostes i activitats reivindi-
catives. Les primeres propos-
tes s'han presentat el dia 2 de 
març, i les darreres seran el dia 
22. L'acte central tindrà lloc el 
mateix 8M, a la plaça de la Vila, 
on es llegirà el manifest amb la 
participació de l'alumnat dels 
centres de primària i secundària 
dels col·legis del poble.
 L'agenda lila inclou activi-
tat tan diversa com exposi-
cions, xerrades, teatre, taller de 
creixement personal, crema de 
petards, concerts o cinefòrum. 
Entre totes les propostes des-
taquen la cita teatral que Do-

nes per les Dones proposa a la 
tarda del dia 8. Sota el títol de 
'Casting...què serà?', les sò-
cies de l'entitat desplegaran el 
seu humor amb clau feminista. 
El mateix dia, a les 20.30, les 
dones dels Deixebles del Dimo-
ni de la Pedra Llarga protagonit-
zaran una carretillada a la plaça 
de la Vila. El dijous 14 està pre-
vista la projecció de la pel·lícula 
Maudie, que narra la història de 
la pintora Maud Lewis. Després 
del passe s'obrirà un debat en-
tre el públic.
 També la programació teatral 
de l'Ajuntament celebrarà el 8M 
amb la presentació, el dia 22 
de març, a les 20.00 de l'obra 
Bèsties, protagonitzada per 
Marta Marco.

PsiP es prepara per un 
viure el mes de la dona
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Av. Catalunya, 176 - Tel. 93 864 62 01 - 610 268 698
www.tecnicserveipalau.com - info@tecnicserveipalau.com

ELECTRICITAT · LAMPISTERIA · GAS 
CALEFACCIÓ · AIRE CONDICIONAT

Més de 40 anys
al vostre servei

Us seguim atenent a l’adreça:

C. Comerç, 27
Palau-solità i Plegamans

T: 93 864 82 54

E: info@e-maso.com
W: www.e-maso.com

AVDA. JOSEP FONTCUBERTA, 115 - CALDES DE MONTBUI
672 205 915       / 938 655 353 - caldesvitrall@gmail.com

www.caldesvitrall.es -               caldesvitrall

Cristalleria 

Fusteria d’alumini i PVC

Mosquiteres 

Persianes i motors

Tendals

Baranes de vidre

Mampares de bany

Reparacions i manteniments

DESCOBREIX EL QUE PODEM FER  PER LA TEVA LLAR

     

Gaudeix dels nostres  
POLLASTRES i 

PLATS CASOLANS

El plaer d’un bon apat culminat amb un bon gelat

&

Estem a la Plaça Ernest Lluch de Palau-solità i Plegamans
Reserves: 665 539 186 També disponible a

La pagesia de Palau-solità i 
Plegamans ha participat molt 
activament en les diferents 
mobilitzacions que s'han con-
vocat durant el mes de febrer 
per reivindicar millores i ajudes 
al sector primari. Els pagesos 
demanen reduir la burocràcia 
que envolta la seva feina i mi-
llorar la traçabilitat dels produc-
tes, protegint el cultiu europeu 
davant el procedent d'altres 
països amb menys restriccions. 
A aquestes reivindicacions s'hi 
suma la gestió de la sequera, 
que segons els pagesos està 
portant al límit moltes de les 
explotacions agrícoles i rama-
deres del país.
 Toni Cerdà, de Can Cerdà, 
ironitza sobre les mesures res-
trictives del consum d'aigua en 
les explotacions ramaderes: 
"Jo no li puc dir al bestiar, avui 
tu beus i tu no, i demà, tu no 
beus i tu sí. L'única manera de 
reduir el consum d'aigua a la 
meitat és reduir la cabana a la 
meitat, però això no ho pots fer 
d'avui per a demà!" Cerdà es 
mostra pessimista pel futur de 
la pagesia al nostre poble: "per 
sort som tres o quatre que ens 

agrada molt el que fem, i anem 
aguantant, però cada cop ho 
tenim més difícil". Un altre pa-
gès palauenc, Josep Cuyàs, 
és més contundent: "Acaba-
rem tots com assalariats de les 
grans multinacionals, és el que 
interessa als governs. S'im-
posaran les macrogranges de 
les grans marques i nosaltres 
treballarem per a ells". En 30 
o 50 anys les petites i mitjanes 
explotacions desapareixeran, 
pronostica Cuyàs.
 Aquests dos ramaders i 
agricultors palauencs coinci-
deixen que les mobilitzacions 
d'aquests dies són un crit de 
desesperació del sector davant 
una situació insostenible. "No 
ens queda sinó buscar alter-
natives," assegura Cuyàs, que 
posa com a exemple la ins-
tal·lació de plaques fotovoltai-
ques en els conreus de manera 
que les plantacions puguin con-
viure amb la generació d'ener-
gies renovables. Confien que 
la pressió d'aquests dies faci 
algun efecte i els ajudi a passar 
aquesta temporada, però són 
pessimistes pel que fa al futur 
del sector. 

La pagesia de PsiP se suma a 
les mobilitzacions del sector
Ser pagès a casa 
nostra és cada 
dia més difí-
cil. Els pagesos 
palauencs pa-
teixen la preca-
rietat del sector 
com la resta de 
companys seus. 
Treure els trac-
tors al carrer ha 
estat el seu crit 
d'alerta.

Una de les crides que fa la 
pagesia a la gent del carrer 
és que s'interessin per l'ori-
gen d'allò que consumeixen. 
Per Toni Cerdà aquesta acti-
tud és vital per al sector. "La 
gent ens ajudaria moltíssim 
si a l'hora de comprar es 
fixés més en la procedència 
dels aliments i apostes pel 
producte produit a Catalun-
ya o simplement a Europa". 
Cerdà és 
taxatiu quan 
diu que de 
fet l'únic 
que s'hauria 
de importar 
és allò que 
no es pot produir aquí: "quin 
sentit té portar espàrrecs de 
Perú o tomaquets de Marroc 
si podem conrear-los aquí?" 
El que passa es que aquí te-
nim unes normatives que allà 
no tenen i que fan que el seu 
producte sigui més barat. I 

per no parlar de la vessant 
salut, "moltes d'aquests im-
portacions utilitzen produc-
tes químics que nosaltres 
tenim prohibits. "Aquí hi ha 
també un argument sanitari. 
La gent ha de tenir clar el que 
menja, que moltes vegades 
és basura que no té gust de 
res i que a més conté subs-
tàncies que no són gens 
recomanables. Aquí tam-

bé s'agrai-
ria l'ajuda 
dels metges 
i els experts 
en nutrició 
per  tal de 
fer pedago-

gia sobre els beneficis del 
producte de proximitat", re-
clama Cerdà. Està clar que 
tota ajuda serà poca per un 
sector que ja tenia un horitzò 
complicat i que ara, amb el 
canvi climàtic se'ls complica 
encara més. 

El producte de proximitat, la millor 
forma d'ajudar els nostres pagesos

ORIGEN: CATALUNYA
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RO DA L IE S

L'Ajuntament de Caldes de 
Montbui ha presentat una nova 
aplicació per reportar i fer se-
guiment d'incidències a la via 
pública. L'eina, que substitueix 
la que hi havia fins ara, simplifi-
ca l’operativa per les persones 
usuàries, permet fer un segui-
ment de les incidències notifica-
des i, quan estan resoltes, envia 
una notificació amb la resolució.
 El nou portal d’incidències, al 
qual s’hi pot accedir escanejant 
el codi QR, des del web muni-
cipal o des d’un cercador, és 
de molt fàcil utilització i permet 
entrar qualsevol incidència que 
la ciutadania detecti a la via pú-
blica, independentment del ser-
vei municipal a què correspon. 
Aquesta classificació interna es 
fa des del propi ajuntament un 
cop s’ha registrat la incidència.

 L’alcalde Isidre Pineda i el 
regidor d’Espais Públics Jor-
di Martín van presentart el 
nou aplicatiu. El primer pas és 
connectar-se al web municipal 
(www.caldesdemontbui.cat) 
des de qualsevol navegador i 
anar al banner del portal d’in-
cidències, posar “portal d’inci-
dències Caldes de Montbui” al 
navegador o anar directament 
a la URL del portal d’incidèn-
cies. Aquesta connexió es pot 
fer indistintament des d’un ordi-
nador, una tableta o un telèfon 
mòbil, tot i que si es fa des del 
mòbil també es pot accedir al 
portal escanejant el codi QR.
 Un cop s’ha accedit al por-
tal, primer apareix un mapa de 
Caldes de Montbui per geolo-
calitzar la incidència i després 
un menú on introduir les dades 

de la incidència (descripció) i de 
la persona que la notifica (nom, 
correu electrònic i telèfon), així 
com la possibilitat de penjar 
una fotografia.  
 Al cap d’uns minuts de re-
gistrar la incidència, la persona 
usuària rep al seu correu elec-
trònic una notificació persona-
litzada del Portal d’incidències 
que li indica que la seva incidèn-
cia ha estat registrada i li facilita 
el número identificador, agraeix 

la col·laboració, li indica els tres 
passos que seguirà el procedi-
ment (anàlisi de la incidència, 
assignació al tècnic/a respon-
sable, i resolució i comunicació) 
i li fa saber que -fins a la resolu-
ció final de la incidència- en ca-
dascun dels passos s’informarà 
per correu electrònic del canvi 
d’estat de la incidència, i que en 
el cas que no es pugui resoldre 
per les vies habituals, també se 
l’informarà.

La Festa Major d’Hivern, que 
coincideix amb el 7 de març 
festivitat de Santa Perpètua, es 
perllongarà durant dos caps de 
setmana. Des del dia 2 de març 
s’han programat diferents actes 
que tenen a les entitats com 
a protagonistes i aquell dia hi 
haurà un concert vermut al Pati 
del Vapor.
 Una de les novetats de la 
Festa Major d’Hivern és el 
concert Vermut que tindrà lloc 
al pati del Vapor el dissabte 2 
de març. L’espectacle anirà 
a càrrec de Tori Sparks i Xavi 
Garcia que presentarà el seu 
estil particular fusionant rock, 
blues i gospel amb flamen-
co. A més, en acabar aquesta 
proposta serà el torns dels DJ 
Chekeré B2B Kacktus amb una 

proposta de Groovy electròni-
ca. DJ Andher B2B L’X també 
punxarà en aquesta tarda de 
vermut amb ritmes deephouse, 
deeptechno, classic i african. 
La proposta està enfocada a 
explorar diferents estils per gau-
dir de la música. Oldreadyboys 
tancaran la tarda al Vapor amb 
funk, electro i R&B per fer ballar 
el públic amb ritmes dels  90 i 
cançons actuals. Una nova pro-
posta de Festa Major d’Hivern 
que no pots perdre’t. 
 La Festa Major d’Hivern és 
una data destacada per al Mu-
seu del Treball i la Indústria Viva 
de Santa Perpètua. El MTIV ofe-
rirà del 2 al 10 de març portes 
obertes de dimecres a diven-
dres de 17 a 20 hores i el dis-
sabte, diumenge i festiu, d’11 a 

14 hores. A més, ha programat 
dues sessions de Lab lúdic: un 
joc de pistes sota el títol Miste-
ri en família al Vapor Aranyó. A 
més, el 7 i 9 de març hi haurà 
visites guiades a l’exposició 
permanent mentre que el 8 i 
10 s’ha programat una visita 
guiada arquitectònica al Vapor 
Aranyó.  El 8 de març els Ge-
gants de Santa Perpètua faran 

una nova proposta, una cerca-
vila nocturna des de la plaça de 
la Vila fins a la rotonda de Joan 
Miró. El mateix dia, a les 20 
hores, s’inaugurarà l’exposició 
NO! a l’assetjament sexual, de 
la Col·lectiva d’Artistes Locals, 
en el marc de la Festa Major 
d’Hivern. La mostra es podrà 
visitar a la Sala d’Exposicions 
La Granja fins el 28 d’abril. 

Sant Feliu de  Codines va aco-
llir el 7è Cros comarcal i esco-
lar a la zona esportiva i l'espai 
"La Trona", amb cros comarcal, 
escolar i popular. Malgrat el mal 
temps i l'amenaça de pluja, la 
convocatòria va tenir molt bona 
caollida i va reunir un total de 
350 corredors entre totes les 
categories. 
 Al Cros comarcal s'hi van 
apuntar 175 corredors federats 
de diversos clubs d'atletisme 
com ara els de Mollet, Santa 
Perpètua, Granollers, Les Fran-
queses, Baix Montseny, Sant 
Gervasi,  Canovelles, Carde-

deu, Caldes i Parets.
 El cros escolar el van disputar 
160 alumnes, des d'infantil a 4t 
d'ESO dels centres educatius 
locals. El cros popular, obert a 
tothom a partir de 17 anys,  va 
comptar amb 20 participants.
 Aquesta jornada ha estat or-
ganitzada pel club d'atletisme 
"Sant Feliu Corre Júnior" del 
CESF, les escoles Jaume Bal-
mes i FEDAC Sant Feliu i l'AFA 
de l'Institut Manuel Carrasco i 
Formiguera. Amb el suport de 
l'Ajuntament de Sant Feliu i 
del Consell Esportiu del Vallès 
Oriental.

L'Ajuntament de Sentmenat ha 
recuperat el servei de primera 
acollida,  un conjunt d’accions 
i recursos que responen a les 
necessitats inicials de forma-
ció i informació dels usuaris i 
usuàries nouvinguts quan arri-
ben l poble.
 El servei es basa en 2 mo-
ments principals. Una primera 
entrevista personal: escolta de 
necessitats i transmissió d’in-
formació que pot ser útil per 
començar a viure a Catalunya. 
I en segon lloc, una proposta 
d’itinerari formatiu de 120 hores 
de durada per l’obtenció de la 

certificació d’uns coneixements 
mínims per facilitar el viure i tre-
ballar a Catalunya pels nouvin-
guts.
 Aquesta certificació d’aco-
llida és una recomanació i pot 
ser d’ajut en els processos ad-
ministratius d’estrangeria.
 Se suggereix poder realitzar 
un mòdul de formació centrat 
en la llengua (A) de 90 hores de 
durada, un mòdul de coneixe-
ment laboral (B) de 15 hores 
de durada i un altre mòdul de 
coneixements de la societat ca-
talana i del seu marc jurídic (C) 
de 15 hores de durada.

En marxa un nou 
portal d’incidències 
a la via pública

Festa major d'hivern
350 corredors en la 7a 
edició del cros comarcal

Recuperat el servei de 
primera acollida

CALDES DE MONTBUI

SANTA PERPÈTUA DE MOGODA

SANT FELIU DE CODINES SENTMENAT

RO DA L IE S  

L’alcalde de Polinyà, Javier Sil-
va, va rebre el delegat territorial 
del Govern de la Generalitat de 
Catalunya, Joan Borràs, el di-
mecres 21 de febrer, per parlar 
de diversos temes d’interès per 
al municipi i sobre els quals la 
Generalitat en té competències. 
La trobada s’ha fet en el marc 
d’una ronda de sessions de tre-
ball per diversos municipis de la 
comarca.
 A la reunió també hi va as-
sistir el segon tinent d’alcaldia, 
Joel Fernández, la tercera ti-
nenta d’alcaldia, Mari Carmen 
Berenguer, i els regidors de Vox, 
Siquem Cobacho, i d’ERC, Toni 
Flores.
 El tram de la B-142z ha estat 
el primer punt de l’ordre del dia 

de la reunió. L’alcalde ha traslla-
dat, de nou, la petició de tras-
pàs, per part de la Generalitat, 
d’un tram de 505 m d’aques-
ta via d’entrada al municipi. 
D’aquesta manera l’ajuntament 
podria treballar en la reurbanit-
zació de la carretera tal i com ja 
s’ha fet en altres trams. Per la 
seva banda, Borràs s’ha com-
promès a contactar amb el de-
partament territorial per tal de 
traslladar aquesta sol·licitud.
 Una altra de les demandes 
que han sorgit a la reunió ha 
estat la millora del transport 
públic, especialment a prime-
ra i a darrera hora i durant els 
caps de setmana. També s’ha 
fet palesa la queixa per com 
l’ACA decideix segregar o no 

el consum d’aigua residencial 
i industrial. En el cas de Polin-
yà, aquest consum no ho està, 
però sí en altres municipis.
 Els problemes de l’habitatge 
i la necessitat de més mossos 
que puguin donar suport al cos 
de la policia local han estat dos 
més dels assumptes que s’han 
posat sobre la taula.

 I finalment, les inversions en 
els centres educatius també 
han format part de la trobada. 
Concretament, les instal·lacions 
esportives a l’Escola de la Vila 
amb la proposta d’un nou gim-
nàs. De fet, en aquest cas, les 
autoritats s’han traslladat fins al 
centre per tal de veure les ins-
tal·lacions actuals.

Visita del delegat del
Govern, Joan Borras

POLINYÀ
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Subcampiones del món 

Va ser el diumenge 18 de fe-
brer, a San Juan, Argentina.  I 
va ser contra el Telecable de Gi-
jón (un altre cop el Telecable!). 
Les noies del Generali HC Pa-
lau havien derrotat el dia abans 
al Andes Talleres argentí (2-3). 
Les asturianes van aconseguir 
el pase a la final divendres an-
terior, al desfer-se 0-4 del De-
portivo Aberastain, també ar-
gentí. La final espanyola estava 
servida.
 Generali i Telecable van arri-
bar al pavelló Aldo Cantoni de 
San Juan amb ganes de revan-
txa. Les asturianes volien esbo-
rrar el 0-4 aconseguit per les 
palauenques en el darrer partit 
d'OK Lliga. Les palauenques 
volien trencar la ratxa de títols 
de les asturianes. Al final, la lo-
teria dels penals va anar a parar 
a Gijón.  El temps reglamentari 
va acabar amb un 3-3 que do-
nava idea de la igualdat que hi 
ha avui per avui entre els dos 

equip mes en forma de l'hoquei 
femení mundial. Les de Palau 
van anar sempre per darrere 
(0-1,1-2 i 2-3) però van saber 
dominar els nervis i igualar el 
marcador cada cop que el Te-
lecable s'avançava. 
 La tanda de penals va co-
mençar bé per les palauen-
ques, quan Laura Vicente va 
aturar el segon llançament de 
les asturianes i Aina Florenza 
marcava pel Palau. Però en el 
quart llançament els papers es 
van invertir i el títol es va decidir 
en el darrer penal. Berta Bus-
quets va errar el seu i Ana Cata-
rina va batre Laura Vicente. La 
Intercontinental haurà d'esperar 
per venir fins a Palau, però una 
cosa si va deixar clara aquesta 
final, i es que al pavellò Maria 
Víctor podem gaudir del millor 
hoquei femení del món. Que un 
penal de més o de menys no 
ens amargui la festa! Són sub-
campiones del món.

Es va lluitar fins als penals, però 
no va poder ser. La Copa Inter-
continental es va esmunyir en el 
darrer llançament de la tanda des-
prés de remontar un marcador 
advers en tres ocasions.

En el que va ser el primer 
partit després de la tornada 
d'Argentina, les noies que 
entrena Ivan Sanz van viatjar 
a Portugal per enfrontar-se a 
l'Astro Stuart Massamá en 
la fase de classificació de la 
Champions. En un enfronta-
ment amb un guió increïble, 
l'equip palauenc va capgirar 
un marcador advers en el 
darrer minut d'un partit que 
va dominar des del primer 
moment. Les portugueses 
es van avançar ràpidament 
2-0 i es van mantenir per 
davant en el marcador fins a 

un minut del final, quan dos 
gols consecutius de Puig-
dueta i Busquets es van su-
mar al que havia aconseguit 
deu minuts abans Florenza. 
Al final, un 2-3 en el marca-
dor, resultat que assegura al 
Generali la primera plaça en 
el seu grup i garanteix el pas 
a quarts de final.
 Pel que fa al sènior mas-
culí, l'HC Palau va acabar el 
febrer amb una golejada al 
camp del CH Palafrugell (3-
8) i es manté en la lluita per 
les posicions que donen dret 
a la promoció.

Assegurat el pas a quarts 
de final de la Champions 

El jove palauenc Lucas Gómez, 
de 14 anys, s'ha proclamat 
campió de la Copa d'Espan-
ya 2023 de disc volador en la 
categoria MJ18 Junior. Gómez, 
que juga amb el club Esperit de 
Sabadell, es va proclamar ma-
temàticament campió en el tor-
neig que es va celebrar a Madrid 
el 3 i 4 de novembre passats. 
El jove palauenc va descobrir 
aquest esport fa 4 anys, i des 
de llavors ha jugat en diversos 
camps de tot l'estat, sempre 
amb molts bons resultats, fins a 
aconseguir aquest trofeu.

Lucas Gómez guanya
la Copa d'Espanya 
de disc golfEl Palau Boxing triomfa en el campionat 

de Catalunya disputat a Lloret
El club esportiu PalauBoxing 
MMA se'n va endur un bon gra-
pat de medalles en el Campio-
nat de Catalunya de Lluita Sam-
bo i Combat Sambo que es va 
celebrar el cap de setmana 
del 10 i 11 de febrer al pavelló 
Pompeu Fabra de Lloret.
 Jazmin Arjona va aconseguir 
l'or en la modalitat de sambo 
femení. Un altre lluitador del 
club palauenc, Ruben Mendo-
za, va pujar també al calaix.

 També van aconseguir me-
talls en les seves modalitats els 
lluitadors del Palau Boxing Liam 
Arjona (or), Adam Rabiai i Víctor 
Guerro (plata) i Manuel Salazar 
(bronce). Gràcies a aquestes 
actuacions, el club que dirigeix 
Jesús Arjona es va classificar 
en primer lloc, obtenint el títol 
de campions de Catalunya de 
clubs.
 Per tancar l'esdeveniment, 
els organitzadors van preparar 

un combat d'exhibició pel qual 
vam comptar amb el lluitador  
palauenc Liam Arjona. Arjona 
es va enfrontar al representant 
del club local, el Nova Unió de 
Lloret de Mar. El palauenc es va 
imposar amb aclaparadora su-
perioritat, guanyant el combat 
per  10-0.
 La trobada de Lloret va estar 
organitzada per la Federació 
Catalana de Lluita i Disciplines 
Asociades.
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PEP PUIG

La pluja es va sumar a la festa, com 
passa darrerament cada cop que Pa-
lau-solità i Plegamans convoca un acte 
festiu al carrer. Aquest cop, però ho va 

fer respectant la rua i permeten que 
les comparses lluïssin tota la feina feta 
durant els darrers mesos, que va ser 
molta i molt bona.

El Carnaval 
s'escapa de la pluja

Pot ser que Pa-
lau-solità i Plega-
mans tingui la clau 
per acabar amb 

la sequera? Ho va apuntar la 
mateixa Reina de Carnestoltes 
en el seu discurs final: "Darre-
rament, cada cop que a Pa-
lau-solità i Plegamans hi ha una 
festa, plou. Muntem una Festa 
Major de traca, i pluja. Fem una 
Cavalcada de Reis de nassos, i 
pluja. Arriba Carnestoltes, i plu-
ja. Fa falta que plogui? Doncs 

festa cada cap de setmana!!!" 
Però per sort, aquest cop la 
rua es va poder celebrar sense 
paraigües, i la pluja només va 
aparèixer al final de la festa.
 La Reina Carnestoltes va ate-
rrar a Palau-solità i Plegamans 
el divendres 9 de febrer a les 
sis de la tarda. Va fer parada a 
l'Ajuntament, on va rebre la vara 
de comandament de mans de 
l'alcalde, Oriol Lozano. El con-
sistori va aprofitar la presència 
de Sa Majestat perquè fos la 
seva mà innocent la que defi-
nís l'ordre de les 10 comparses 

inscrites en el concurs d'aquest 
any que havien de protagonit-
zar la rua de l'endemà. La sort 
va definir el següent ordre de 
sortida: 
1.-Els dolços de Can Cladellas  
(AFA Escola Can Cladellas)
2.-Amb el flow del Fénix (Pisci-
nes Sant Carles)
3.-Palau de Piratamans (Cabres 
i vaques amb Palau Medieval)
4.-Jurassic Palau (AFA Escola 
Palau)
5.-Les noies de l'or líquid (Do-
nes per les Dones)
6.-Els guerrers del drac (Som 

Sidral)
7.-Macedonia (Particular)
8.-Els pinotxos del Folch (AFA 
Escola Folch i Torres)
9.-Érase una vez... (Particular)
10.-Els extraterrestres marina-
tors (Escola Marinada)
Candombe Bantú, fora de con-
curs, tancaria la comitiva, inte-
grada per 565 persones.
 Amb el sorteig fet, la Reina 
Carnestoltes va marxar a pre-
parar el seu discurs de l'en-
demà mentre els responsables 
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municipals concretaven un pla 
B per si la pluja, un altre cop 
la pluja, decidia aigualir la fes-
ta. Però hi havia confiança, i a 
diferència de Caldes de Mont-
bui, on ja s'havia decidit ajornar 
el carnestoltes fins diumenge, 
l'aposta era tirar endavant la 
rua dissabte amb l'horari i el re-
corregut previstos.
 I així va ser. A les cinc de la 
tarda Can Cortés es va inun-
dar de dracs, marcians, indis, 
pirates, caramels, pinotxos i 

personatges de tota mena, 
tots alineats en l'ordre dictat 
per la Reina Carnestoltes el 
dia abans. Amb Sa Majestat 
enfilada en el vehicle que obria 
la rua, la festa va començar a 
circular pel carrer Camí Reial en 
direcció a la Carrerada, el carrer 
Padró, carrer Barcelona, carrer 
Dom Bosco i de nou a la Carre-
rada per acabar el trajecte a la 
pista coberta. Com a novetat, 
enguany, es va incorporar un 
"tram tranquil". En el seu pas 
pel carrer Barcelona, les com-
parses van abaixar el volum de 
la música per tal de generar un 

espai inclusiu per a persones 
amb dificultats per gestionar el 
soroll.
 Durant l'hora i escaig que van 
trigar les comparses a arribar 
al seu destí, centenars de per-
sones van gaudir de la música, 
els balls i el bon rotllo que des-
plegaven tots els participants. 
No hi van faltar entre el públic 
les disfresses de tota mena, 
vaquers, astronautes, super-
herois, diables, i personatges 
d'allò més inversemblants es 
van sumar espontàniament a la 
festa. I entre tots ells, uns mis-
teriosos personatges, equipats 

amb capa i caputxa daurades, 
amagats rere una màscara ve-
neciana, i que anaven prenent 
notes de tot allò que es vivia a 
la rua. Eren el jurat del Carnes-
toltes, integrat per membres del 
Taller de les Arts, els responsa-
bles de dirimir qui s'emporta-
ria cadascun dels cinc premis 
atorgats per l'Ajuntament a les 
comparses inscrites en el con-
curs.
 El moment de la veritat va 
arribar a la pista coberta. Una 
per una, totes les comparses 
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Aquest any l'Ajuntament va 
proposar per primer cop una 
activitat destinada a captar el 
públic més jove. La proposta 
consistia en un ball de màs-
cares amb concurs inclòs a la 
Sala Corral entre les 11 de la 
nit i les 3 de la matinada.
 La vetllada estava assistida 
a la barra pels Deixebles del 
Dimoni de la Pedra Llarga, 
mentre que la música estava 
a càrrec de la DJ local Anna 

Ibarz. La idea, però, no va te-
nir l'acollida esperada i ni tan 
sols es va poder fer el concurs 
de màscares perquè ningú 
dels assistents va anar ni tan 
sols disfressat.
 El ball de màscares va con-
gregar molt poc públic i tot i 
que la festa es va mantenir 
fins a les 3 de la matinada, tal 
com estava anunciat, va que-
dar molt lluny de ser un tanca-
ment com cal.

Un ball sense màscares
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van representar el seu ball, 
mentre el jurat acabava de de-
liberar sobre qui s'havia d'em-
portar els 300 euros de premi 
de cada categoria.
 Els esquelètics dinosaures 
articulats de l'AFA Escola Palau 
es van endur el premi a l'origi-
nalitat. Els dracs voladors de 
la comparsa Som Sidral van 
rebre l'oscar carnavalesc al 
millor vestuari. Els faunes de la 
comparsa particular batejada 

com Érase una vez... van rebre 
el guardó a millor coreografia. I 
el premi simpatia va anar a pa-
rar a mans dels integrants de 
l'AFA de l'escola Can Cladellas. 
El premi a la millor carrossa se'l 
va endur, per segon any conse-
cutiu, l'AFA de l'escola Folch i 
Torres. L'escenari on es podia 
veure el mestre Gepetto en el 
seu taller de fusteria treballant al 
costat del seu estimat Pinotxo 
era realment un dels més treba-
llats. Totes les comparses van 
desplegar imaginació i alegria, 
i en totes ells es podien intuir 

moltíssimes hores de feina, tant 
per elaborar les disfresses com 
per assajar les coreografies.
 Al marge dels premis oficials, 
el jurat va voler destacar una 
de les comparses, la particular 
Macedònia. Els membres del 
Taller de les Arts van voler com-
pensar amb aquesta menció 
honorífica l'esperit de festa i les 
ganes de diversió que van des-
plegar aquesta colla d'amics 
durant tota la rua. En l'acta 
van destacar la virtut d'aques-
ta comparsa "per transmetre 
l'essència i passió pel Carnaval, 

la seva il·lusió i optimisme ens 
ha arribat". La decisió del jurat 
va ser molt aplaudida per tot el 
públic i, òbviament, pels 'mace-
donis' que van demostrar amb 
la seva coreografia una empatia 
i un esperit de festa realment 
entusiasta.
 Feta l'entrega de premis, la 
gresca va continuar amb músi-
ca de Dj durant una hora més, 
just quan el cel va decidir obrir-
se del tot i deixar caure el ruixat 
que darrerament acompanya 
qualsevol celebració de carrer a 
Palau-solità i Plegamans.

VE DE LA PÀGINA 40
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EL  D IR EC TOR I

AQ U E S TA  R E V I S TA  É S  P O S I B L E  G R ÀC I E S  A L S 
S EG Ü E N T S  CO M E R ÇO S ,  N EG O C I S  I  E N T I TAT S

Farnés advocats

torra advocats

Jordi Payola - arquitectura

duran - Molins, asegurances

autoarenas

auto taller taher

Marbres aguilar

Materiales Martínez

acoraMa

sol i lluna

escola sant gervasi

casal de la gent gran

a. teatral Farrigo-Farrago

club tenis santa Magdalena

Pàdel can Falguera

bosa

Magic nails

Karol g Perruqueria

sis sentits

ruisan assessors

gestoria MonMar

assesoria gestoria Palau s.l
assesoria gestoria Palau s.l
Palau assessors

iMMobiliaria Farnes

Juani baeza

lloguer d'aParcaMents

torra iMMobiliaria

argeMí advocats iMMo

Finques Palau

la traca

Petardos cM, sl
can burgués

Milord ii
PiPa bar

avui cuineM nosaltres

bar l'esbarJo

naturhouse

coMdiet

centre Mèdic i dental Parets

centre FisioteraPia Palau

clinica dental valloc

MenJa sa

roque lucas sanchez

entrenaMent Personal

residencial Palau

centro odontologic Palau

dental duarte

antenes Palau

e. arbo cliMatizaciones

vallas Pvc (cayFi)
electricitat Masó

cal vidrier

FuMirrat servicios 2005
tecni servei Palau

Mes WiFi

taxi - x. caParrós

centre veterinari Palau

Advocats

Arquitectes

Asegurances

Automòvil

Construcció

Decoració

Educació

Entitats

Espectacles

Esports

Estètica

Gestories

immobiliàries

Pirotècnia

Restauració

Salut

Serveis tècnics

Taxis

Veterinaris

1
23
19
23
7
33
33
48
3
27
27
31
23
37
37
1
3
3
48
19
19
23
23
23
1
3
13
17
19

23
17
29
17
19
27
33
33
3
9
15
15
15
15
17
37
47
48
48
23
29
29
33
33
33
33
48
33
15

FEM  P O B L E ,  CO MPR EM  A L  P O B L E

PU B L IC ITAT

 ANUNCIS DE SERVEIS PER A LA LLAR

Per a anunciar-vos 
en aquesta secció
Envieu un missatge de 

Whatsapp amb el text que
 voleu publicar al telèfon

629 262 682 

SE OFRECE Chica para tareas de limpie-
za. 643 796 245. Svetoslava
BUSCO trabajo de limpieza de casas, ofi-
cinas o naves. Tengo experiencia y reco-
mendaciones. Ana. 618 915 766
COCINERA busco trabajo fin de semana, 
como cocinera de apoyo, llamar o enviar 
wsp al 652432447 . Lidia.
BUSCO trabajo de limpieza de casas o 
cuidado de niños o ancianos. Vanessa.  
665 855 565 
JOVEN DE 26 AÑOS se ofrece para el 
cuidado de personas mayores o niños. 
Luz Dalila. 634 297 281
PARA LIMPIAR oficinas, se ofrece chica 
con experiencia. Mayra. 681 245 163
CHICA se ofrece para tareas domésticas 
experiencia y referencias Cristina 681 977 
436
CHICA con experiencia se ofrece para 
empleada de hogar. Laura. 653 681 250 
BUSCO TRABAJO tengo experiencia en 
el  cuidado de personas mayores y niños, 
y en limpieza. Karen. 602 867 383 
CHICO DE 19 años se ofrece para pa-
sear perros por las mañanas de 7-13 y 
los findes de semana a concretar horario. 
Toni. 685 777 821
BUSCO TRABAJO con contrato para 
cuidar personas mayores. Con experien-
cia. Maria 688 361 962
ME OFREZCO para limpieza del hogar, 
cuidar a niños o personas que necesiten 
compañía unas horas o fines de semana. 
Angèlica. 631 528 048
BUSCO FAENA por horas o jornada 
completa por las noches de cuidado de 
personas mayores, con experiencia. Mari. 
602 103 746
BUSCO TRABAJO cuidado de personas 
mayores, limpieza, atención  al cliente  por 
horas o jornada completa. Oneyda. 602 
164 387
CHICA busca trabaja de limpieza o para 
cuidar abuelos. Katy. 613 903 160
PARA CUIDAR personas mayores los 
fines de semana. Martha. 633 248 002
ME OFREZCO para trabajos de jardine-
ría o cuidar de personas mayores. Ed-
gardo. 633 34 93 16
ME OFREZCO para trabajos de interna 
o cuidado de personas mayores. Katy. 
671 366 000
CHICA CON EXPERIENCIA se ofrece 
para cuidar personas mayores y limpie-
za. Coche propio. Angelina. 679 894 678
BUSCO HORAS por la mañana ya sea 
en limpieza o cuidado de personas ma-
yores
Doris. 640 21 79 18
BUSCO TRABAJO de cuidadora de  
mayores o de limpieza por horas. Mabel. 

631 737 303
TENGO EXPERIENCIA en el cuidado de 
personas mayores y limpieza y buscotra-
bajo. Katerin. 622 323 025 
BUSCO TRABAJO de limpieza  por la 
mañana, en oficinas o casa, con experien-
cia. 649 443 108. Blanca
SEÑORA para cuidado de personas ,lim-
pieza del hogar y plancha. Antonia. 687 
537 469
SENYORA amb experiència per cuidar 
i acompanyar a persones grans a Palau. 
Assumpció 938 648 172
ME OFREZCO PARA trabajar de manera 
externa o acompañar a personas mayo-
res. Disponibilidad inmediata. Leidy. 600 
624 667
BUSCO FAENA como acompañante de 
ancianos por las tardes. Ana. 631 817648
SOY UN CHICA DE 30 AÑOS con mu-
cha experiencia en el cuidado de perso-
nas de la tercera edad. Documentos en 
regla. Núria. 632 412 554
BUSCO TRABAJO como cuidador de 
personas mayores, tengo  mucha expe-
riencia. Trabajo por horas o jornada com-
pleta. Kleber 645 990 705
CHICA de 27 años, con experiencia en 
cuidado de niños y adultos. Puntual, ho-
nesta y respondable. Tambien para tareas 
de limpieza. Jessy. 642 850 378
SEÑORA con experiencia en el cuidado 
de niños y personas mayores y/o en ta-
reas de limpieza. Yolanda 682 389 110
ME URGE TRABAJAR de interna o ex-
terna, sea limpieza o cuidado de niños. 
preguntar por Luz. 672 775 017.
BUSCO TRABAJO de niñera, cuidadora 
o de limpieza. Isabel. 678 485 322.
SEÑORA se ofrece para el cuidado a per-
sonas mayores, con experiencia.  Marga-
rita. 671 197 269.
ANDO en busca de trabajo, de limpieza 
o para cuidar personas mayores. Martha 
633 248 002

ME OFREZCO para limpieza de domicilio 
y cuidado de ancianos, con coche propio 
y experiencia, con referencias.  650 603 
965. Elena.
BUSCO TRABAJO para limpiar jardín 
o cuidado de animales. Albert. 633 370 
866.
ME OFREZCO para trabajos de limpieza 
de casas, pisos etc. Con referencias. Mai-
rela. 691 728 484
BUSCO TRABAJO por la mañana 4 ho-
ras. Tengo experiencia en cuidar personas 
Mayores. Carmen. 649 642 765.
ME OFREZCO para tareas de limpieza. 
Cristina. 643 823 025.
CUIDADORA de personas mayores con 
experiencia de 5 años y disponible las 24 
horas. Nelly. 642 227 240
SEÑORA de 59 años se ofrece para el 
cuidadode personas mayores. Carmen. 
635 24 06 98.

VENDO COCHE
MERCEDES CLASE A - 2005

Matrícula 3107-DFY 
132.778 Km. 95 cv

Siempre en garaje / Todas las
revisiones en taller oficial. 

664 728 790
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Farmàcies de guàrdia - MARÇAquest mes no  et perdis...
De dilluns a divendres, de 8,30h a 21h, la farmàcia de guàrdia és J. Beatobe (excepte 
el mes d’agost). Els caps de setmana de 9h a 21h consulteu el següent calendari:

J. Beatobe:  C/Anselm Clavé, 1 -  938 648 047 | L. Lacorzana: C/Sagrera, 4 - 938 
649 830 | D. Lagarda: Avda. Catalunya, 138 - 938 644 896 | N. Muntada: C/Secre-
tari Gil, 21 - 938 649 680 | Can Cortés: C/Camí Reial, 54 - 938 640 046

EMERGÈNCIES
POLICIA LOCAL
AJUNTAMENT, OFICINES
ASSISTENT SOCIAL
CAN CORTÈS
CAP. Ambulatori
Escola CAN CLADELLAS
Institut CAN PERIQUET 
Escola FOLCH I TORRES
Escola PALAU
IES (Ramon Casas i Carbó)
ESCOLA BRESSOL EL SOL
ESCOLA BRESSOL PATUFET  
ESCOLA MUNICIPAL DE MÚSICA
ESCOLA  MARINADA
DEIXALLERIA MUNICIPAL 
JUTJAT DE PAU

112
938 649 696

938 648 056
938 643 012
938 644 177
938 649 898
938 644 710
938 643 529
938 648 885
938 645 159
938 649 595
938 649 674
938 645 853
938 649 832
938 648 853
938  643 789
938 645 663

Telèfons i xarxes d'interès

Radio Palau - 91.7 FM
@radiopalau
@radiopalau

Protecció Civil PsiP
@protecCivilPsiP
@protecciocivilpsip

Policia Local PsiP
@policiapsip
@policiapsip

Ajuntament de PsiP
@palauplegamans
@ajpalauplegamans

TEATRE
RED PONTIAC
Diumenge, 17. 18.30 h.
Teatre de la Vila.  La 
Báscula de Sabadell és el 
grup convidat d'aques de 
L'Escotilló. Interpretaran Red 
Pontiac, una comèdia àcida 
sobre la mare perfecta.

TEATRE
CASTING... QUÈ SERÀ?
Divendres, 8. 18.00 h. 

Teatre de la Vila.  
La clàssica sèrie de teatrillos 

amb les que Dones per les 
Dones celebra cada any el 

8 M, Dia Internacional de la 
Dona. 

TEATRE INFANTIL
SUPERBLEDA
Diumenge, 10. Teatre de 
la Vila. 12.00 hores.
La Xarxa proposa aquest 
espectacle familiar a càrrec 
de la companyia La Bleda. 
Tots tenim superpoders, 
però els tenim tan amagats 
que costen de trobar. 

CINEFORUM
MAUDIE
Dijous 14. Auditori Can 
Cortès. 19.00 h. La història 
de la pintora canadenca 
Maud Lewis, de la seva 
relació amb el qual es va 
convertir en el seu company 
de vida, Everett Lewis.

PISTAXU I BERBERETXU per Albert Plaza

EXPOSICIÓ
MERINART

Fins al 13 de març. Labo-
rables, de 16 a 20 hores. 
Espai Jove l'Escorxador.  

Mostra de dibuixos de la 
jove codinenca Marina Ma-
rin, educadora i artista que 

exposa com a Merinart.

º

EL  D I R EC TOR I PU B L IC ITAT

     APARTAMENTS TUTELATS RESIDENCIAL PALAU

Un temps enrera, abans de la pandèmia, vostès, veïns de Palau, segur que es van adonar de les obres que es portaven a terme al costat mateix de
Residencial Palau. Es va construir un nou edifici, aplicant les més innovadores tècniques de construcció, a on la domòtica i la seguretat van
jugar un paper molt important, fonalmetal. Potser alguns de vostès  ja ho saben, però potser d’altres no ho coneixen encara; el que es va
construir va ser un edifici d’apartaments tutelats per persones grans.

Són vivendes dissenyades amb la idea    que  persones autònomes, també amb alguna fragilitat, puguin gaudir d’un entorn segur a on poder
continuar amb la seva vida, amb tota plenitud  i conservant la seva intimitat.

Són apartaments a on els nostres usuaris, envoltats de l’entorn privilegiat que ofereix Palau, poden viure a prop dels seus familiars,   disposant
de la independència que ofereix un habitatge totalment equipat, dinàmic, segur, aprofitant també  les zones comuns pensades per fer la seva
estança molt més agradable,

L’usuari és lliure de viure amb total independència o bé de demanar-nos tot un seguit de serveis que li  podem oferir per ajudar-lo tant amb les
activitats de la seva vida diària com també cobrir necessitats relacionades amb la seva salut. 

Us convidem a visitar les nostres instal·lacions estant ben segurs que seran del vostre grat i sabreu valorar-les com un gran actiu, d’avui i de
demà,  ofert per optimitzar el benestar de les persones grans que ens envolten. 

R e s i d e n c i a l  P a l a u                             T e l . 6 7 1 5 6 2 6 1 8
A v i n g u d a  d e  C a t a l u n y a  2 6 4                  w w w . r e s i d e n c i a l p a l a u . c o m
0 8 1 8 4  P a l a u - S o l i t à  I  P l e g a m a n s            i n f o @ r e s i d e n c i a l p a l a u . c o m
B a r c e l o n a
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611 42 16 19

C. Comerç, 27
Palau-solità i Plegamans

FIBRA ÒPTICA
1.000Mb

+
FIXE i MÒBILS
Trucades il·limitades

93 522 22 55
Vols que t’informem?

C/LLOBREGAT, 6-8
PALAU-SOLITÀ I PLEGAMANS
687 737 321        / 938 644 434
materialesmartinez@hotmail.es

EXPERTOS EN TODA 
CLASE DE MATERIALES 

PARA LA CONSTRUCCIÓN

ATERIALES
ARTÍNEZM

OFERTA 
EN MATERIALES 
DE JARDINERÍA

Especialistes 
en implants
i ortodòncia
Presumeix de somriure

C/ Pintor Vayreda, 28 local 2. 08184 Palau-Solità i Plegamans. Barcelona

Tel. 938 648 656     |     www.dentalcenterpalau.es     |           685 157 326

@dentalcenterpalau                    /dentalcenterpalau

Primera
visitaGRATUÏTA

DentalDuarte
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